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P o d c z a s  k o n f e r e n c j i  
zo rgan izowane j  p rzez  Po lsk ie  
Stowarzyszenie Biegów została 
wręczona nagroda „ ZŁOTY BIEG 2007”. 

XVII Międzynarodowy Bieg po 
Plaży Jarosławiec 2007 został  
wyróżniony po raz czwarty nagrodą 
„ZŁOTY BIEG” serwisu internetowego 
„Maratony Polskie”. 
W roku 2007 taką 
nagrodą wyróżniono 
tylko 14 biegów. Bieg 
w Jarosławcu znalazł 
się w elicie biegów 
w Polsce. W tym gronie 
są między innymi maraton w Dębnie, 
w Krakowie, Warszawie i Poznaniu.

Przyznawana  nagroda  jes t  
prestiżową, a biegi uhonorowane 
należą do elity biegów w kraju pod 
w z g l ę d e m  o r g a n i z a c y j n y m ,  

Mikołaj przyszłości

    Przyszłość wszystko 
zmienia. Czy może zmienić 
tradycje i Świętego?

strona 13
Organizatorzy Międzynarodowego 
Biegu po Plaży Jarosławiec 2007 

z przewodniczącym kapituły „Złotego 
Biegu” Michałem Walczewskim

przygotowania technicznego i atrakcji 
z nim związanych

Arkadiusz Michalak.

Boże Narodzenie

Mama w kuchni szykuje coś do jedzenia,
Myśli wciąż o Świętach Bożego Narodzenia.
Pichci coś dobrego:
Makowiec i jakieś ciasta dla Mikołaja Świętego.
Ja z bratem rozkładamy talerze,
Przychodzi On... nie wierzę! 
Przynosi wór a w nim prezenty 
Kochany Mikołaju Święty,
Bardzo Ci dziękuje za to,
A mój brat się boi i krzyczy tato!!!
Ale to nie koniec tego,
Koleżanko, kolego.
Mikołaj do Laponii śpieszył z Rudolfem,
Lecz nie jechał volkswagenem golfem,
Tylko sunął na swych saniach szerokich,
A po drodze omijał dużo budynków wysokich.
Leciał do swej żony Śnieżynki,
A po drodze odwiedził Muminki.
Okazało się, że była wichura 
A w galaktyce Mars potrącił Uran
Ale wszystko dobrze się skończyło,
W Święta Bożego Narodzenia było bardzo miło!

Paula Skórzewska

Ś w i ę t a  B o ż e g o  N a r o d z e n i a  t o  
szczególny oku, kiedy 
jesteśmy z ymi i przy 
wigili jnym elimy się 
opłatkiem wyzwalają 
w nas to, 
Życz ymy  ciepła 
rodzinn Roku - 
nowyc marzeń i 
nadziei.

Zbigniew Galek, wójt gminy

Bogdan Niewiński, przewdoniczący RG

Radni gminnego samorządu
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 Wieści gminne...

Szept Postomina

Co uradza gminna władza?

Na sesji odbytej 7 listopada br. jednego roku (2oo8) na terenie w nabyciu nieruchomości lokalowej 
r a d n i  p o d j ę l i  u c h w a ł y  gminy, na wniosek dyrektora oraz wyrażenia zgody na jej zbycie 
w następujących sprawach: AMGiSP oraz kierownika ZEW w m. Jarosławiec,

w Jarosławcu,
>> opłaty targowej oraz zasad jej >>  p rzy jęc ia  „Wie lo le tn iego  
poboru („Za targowisko uważa się > >  p r z y j ę c i a  S t r a t e g i i  p r o g r a m u  g o s p o d a r o w a n i a  
wszelkie miejsca zajmowane przez R o z w i ą z y w a n i a  P r o b l e m ó w  mieszkaniowymi zasobami gminy na 
handlujących na terenie gminy. Ma to Społecznych na terenie Gminy na lata 2007-2013”. Analiza potrzeb  
również odniesienie do handlujących lata 2oo7 - 2o13. Spełnia wymogi oraz remontów i modernizacji 
obwoźnie na terenie wszystkich strategii określone przez MPi PS  wynikających ze stanu technicznego 
miejscowości gminy”) Zwolniono od i może stanowić podstawę do budynków, wykazuje konieczność 
tej opłaty handel atrykułami rolnymi u b i e g a n i a  s i ę  o  ś r o d k i  poprawy stanu technicznego około 
pochodzącymi z indywidualnych z poakcesy jnego  P rog ramu  46% zasobów mieszkaniowych. 
gospodarstw rolnych mieszkańców Wsparcia Obszarów Wiejskich Program zawiera plan sprzedaży 
gminy, (z pisma Urzędu Marszałkowskiego), mieszkań oraz źródła finansowania  

remontów i modernizacji,
>> określenia stawek podatku od >> przyjęcia "programu, usuwania 
nieruchomości w 2008 r. oraz zasad azbestu i wyrobów zawierających >> ponownego rozpatrzenia skargi 
jego poboru, azbest na terenie gminy w latach na działalność wójta gminy. "Uznaje 

2007-2032", się za niezasadną skargę Danuty 
>> zmiany zasad wpłaty opłaty Łuńskiej (pełnomocnika A i T 
targowej w Jarosławcu, > >  n a d a n i a  n a z w y  u l i c y  Popiołek) na działalność wójta gminy 

w miejscowości Jezierzany - ulica w związku z dopuszczeniem do 
>> określenia opłaty miejscowej oraz przebiegająca przez działkę nr 185 - przeprowadzenia przetargu działki nr 
zasad jej poboru (Jarosławiec, SPACEROWA, 624/1 położonej w m. Jarosławiec". 
Jezierzany, Łącko, Rusinowo) - 1,78 W uzasadnieniu „W sprawie 
zł za każdy dzień pobytu, >> wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości  n ie zachodzą 

n i e r u c h o m o ś c i  g r u n t o w e j  j a k i e k o l w i e k  p o d s t a w y  
>> obniżenia ceny 1 q żyta jako w m i e j s c o w o ś c i   R o n i n o ,  uzasadniające zarzut zawłaszczenia 
podstawy obl iczania podatku Jarosławiec, części nieruchomości przez Gminę... 
rolnego w 2008 r - do kwoty 45 zł, zostały wszczęte dwa postępowania 

>> wystąpienia o zmianę rodzaju cywilne prowadzone przed Sądem 
>> określenia stawek podatku  od miejscowości z dotychczasowej Rejonowym w Sławnie",
środków transportowych w 2008r., "Wieś, osada Królewo i Złakowo”, na 
zwolnień i zasad poboru, „Wieś” .  Jest  to  wyjaśnien ie > >  r o z p a t r z e n i a  s k a r g i  n a  

r o z b i e ż n o ś c i  w  n a z w a c h  działalność wójta gminy w związku 
>> zmian w budżecie gminy na 2007 miejscowości w stosunku do z dopuszczeniem do sprzedaży 
rok. Zwiększono dochody o kwotę “ w y k a z u  u r z ę d o w e g o  n a z w  d z i a ł k i  n r  5 3 6  p o ł o ż o n e j  
918.050 zł, wydatki o 690.618 zł miejscowości w Polsce”, w mie jscowości  Jaros ławiec 
(w tym m.in. na budowę chodników (Andrzej Merecki). Skargę uznano za 
i zatok autobusowych w Kaninie >> wyrażenia zgody na nabycie niezasadną. 
i Karsinie oraz stadionu sportowego (n ieodp ła tne)  n ie ruchomośc i  
w  P o s t o m i n i e ) .  D o k o n a n o  g r u n t o w y c h  o d  A g e n c j i  Rada przyjęła informację wójta 
przeniesień wydatków na kwotę Nieruchomości Rolnych, 25 działek gminy o realizacji uchwał za okres od 
150.269,00 zł. Po dokonanych położonych w m. Górsko, Jezierzany, 27 sierpnia do 26 września 2007 
zmianach budżet gminy zamyka się Korlino, Nacmierz, Tyn, Rusinowo, roku.
kwotą 29.643.954,35 zł po stronie Wszedzień, Pieńkowo, Nosalin Sza
dochodów, kwotą 31.693.549,35 zł i Postomino, które stanowią drogi 
po stronie wydatków, a deficyt wewnę t r zne ,  do jazdowe  do  
budżetowy w kwocie 2.049.595,00 zł nieruchomości,
z o s t a n i e  p o k r y t y  p o ż y c z k ą  
inwestycyjną z Wojewódzkiego >> wyrażenia zgody na nabycie 
Funduszu Ochrony Środowiska n i e r u c h o m o ś c i  g r u n t o w e j  
i Gospodarki Wodnej, kredytami w m . R u s i n o w o  -  n a  w / w  
inwestycyjnymi oraz wolnymi nieruchomości zlokalizowana jest 
środkami na rachunku bieżącym. przepompownia ścieków,

>> wyrażenia zgody na zbycie 
> >  p r z e d ł u ż e n i a  c z a s u  n i e r u c h o m o ś c i  g r u n t o w y c h  
obowiązywania taryf dla zbiorowego w m. Jarosławiec,
zaopatrzenia w wodę zbiorowego 
odprowadzania ścieków - na okres >> przyznania pierwszeństwa  
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W ramach in f ras t ruk tury  wojewódzkiej nr 203, wybudowano 
drogowej zakończona została też dwie zatoki autobusowe z nową 
przebudowa drogi do gruntów wiatą i remontem starego przystanku 
r o l n y c h  d ł u g o ś c i  1 , 5 8 k m  - chodnik o długości 380mb.
w miejscowości Pałówko. Droga ta Rozliczenie finansowe robót nastąpi 
o nawierzchni kruszywa została po ich całkowitym zakończeniu. 
p r z e b u d o w a n a  n a  n o w ą  U d z i a ł  f i n a n s o w y  
nawierzchnię z mieszanki mineralno- Zachodniopomorskiego Zarządu 
emulcyjno-bitumicznej. Łączny koszt D róg  Wo jewódzk i ch  wynos i  
budowy – 968.100,00 zł, w tym 33.400,00zł. Wykonanie tych 
dofinansowane z Wojewódzkiego inwestycji zdecydowanie poprawi 
Funduszu Ochrony Gruntów b e z p i e c z e ń s t w o  p i e s z y c h ,  
Rolnych w wysokości 124.800,00zł. b e z k o l i z y j n ą  k o m u n i k a c j ę  

Również w w/w technologii autobusową, szczególnie przy 
została wykonana uliczka o długości drodze wojewódzkiej, przy której 
504mb w miejscowości Pieńkowo. zostały już wybudowane zatoki w m. 
Koszt robót ze środków własnych Postomino, Pieńkowo, Chudaczewo, 
gminy  wyn iós ł  71 .000 ,00z ł .  Ronino i Masłowice.
W ramach prezentacji przez firmę W 2008 roku, w przypadku 
drogową wykonano również 100m z a w a r c i a  p o r o z u m i e n i a  n a  
odcinek uliczki w Postominie. współfinansowanie z Zarządem 

Zbliżają się do końca inwestycje Dróg Wojewódzkich w Koszalinie 
drogowe w m. Kanin i Karsino z a p l a n o w a n o  w y k o n a n i e  
współ f inansowane w drodze m o d e r n i z a c j i  o b u s t r o n n y c h  
porozumienia z zarządami dróg chodników w m. Postomino.
wojewódzkich i powiatowych. Pod przyszłe pozyskanie 
W m. Kanin zakończono budowę środków z funduszy unijnych 
dwóch  za tok  au tobusowych  przygotowane są już dokumentacje 
i chodnika długości 240mb z kostki projektowe na remonty dróg 
betonowej typu „polbruk” wzdłuż z nawie rzchn i  b rukowe j  na  
drogi powiatowej nr 0532Z. Łącznie nawierzchnię asfaltowo-betonową w 
wartość robót wyniosła ponad miejscowościach Pałowo o długości 
215.200,00zł, w tym 50.000,00zł 800mb i Marszewo o łącznej długości 
wkład finansowy zarządu Dróg 2400mb.
Powiatowych w Sławnie. Dodatkowo Również prowadzone są prace 
p o s t a w i o n o  n o w ą  w i a t ę  projektowe budowy chodników 
p r z y s t a n k o w ą ,  a  i s t n i e j ą c y  w m. Rusinowo.
przys tanek  wyremontowano.  Ryszard Kocbus
Natomiast w Karsinie, w ciągu drogi 
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i interpelacji radnych

Śladem sołtysowych zapytań 
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Pałówko otrzymało drogę 
o n a w i e r z c h n i  a s f a l t o w e j .  
Rozpoczęły się prace remontowe 
drogi z Korlina do Łężka (droga 
powiatowa). Mazów otrzymał nowy 
p r z y s t a n e k  a u t o b u s o w y .  
"Odkrzaczanie" dróg powiatowych 
b ę d z i e  w y k o n y w a n e  p r z e z  
bezrobotnych w ramach szkolenia 
służb drogowych (dróżników). 
Czynione będą starania o uzyskanie 
zgody na wycięcie starych drzew 
topoli w centrum Postomina. 
Wszczęte zostanie postępowanie 
wyjaśniające zniknięcia lamp 
o ś w i e t l e n i a  d r o g o w e g o  n a  
n o w o u s t a w i o n y c h  s ł u p a c h  
w Pałówku. O internecie dla gminy 
p i s z e m y  w  i n n y m  m i e j s c u .  
Zrewidowane zostaną stawki za 
korzystanie z kapl ic i  usług 
cmentarnych chociaż tak uzyskane 
środki są przeznaczane na dalsze 
usprawnianie świadczonych usług, 
a ustalone ceny są zawsze 
ana l i zowane .  Zakaz  w jazdu  
ustawiony w Roninie dotyczy ciężkich 
s a m o c h o d ó w  d o s t a w c z y c h  
służących do wywózki drzewa z lasu, 
n ie  dotyczy  on tamte jszych 
mieszkańców. Remont dachu 
azbestowego na świetlicy w Górsku 
będzie możliwy do wykonania 
dopiero po sfinalizowaniu sprawy 
własności działki, na której świetlica 
jest zlokalizowana.

Podczas listopadowej sesji 
naszego samorządu wnioskowano 
m.in. o pilny remont cieknących 
dachów na świetlicy w Rusinowie 
i Nacmierzu. Na tzw. małej uliczki 
w P ieńkow ie  p rzyda łby  s i ę  
"spowalniacz” (niedawno otrzymała 
nawierzchnię asfaltową,co znacznie 
zwiększyło szybkość poruszających 
się tam pojazdów).

Sza

Duże poruszenie podczas morza". Wyraził jednoznaczny 
listopadowego posiedzenia naszego sprzeciw dla takiej budowli, że 
samorządu wywołała sprawa  w t a k i m  s t a n i e  r z e c z y  
okazałej budowli na terenie strażnicy prawdopodobnie ludzie "przestaną 
w o j s k o w e j  w  J a r o s ł a w c u .  inwestować w Jarosławiec".
O znaczenie i cel tego obiektu oraz Nastroje starał się uspakajać 
o ewentualne zagrożenia tegoż dla Bogdan Niewiński, przewodniczący 
zdrowia i życia ludzkiego zapytywał Rady, mieszkaniec Jarosławca, który 
Piotr Żuchowski, sołtys wsi. Sołtys przeprowadził rozmowę telefoniczną 
wsi Postomino, Zdzisław Sieradzki, z dowódcą Marynarki Wojennej w tej 
nazwał tę budowlę „samowolą sprawie. Ta budowla to realizacja III 
militarną". Zwracał uwagę, że kolejne etapu Zintegrowanego Systemu 
umieszczenie radaru to wyraźne Radarowego Nadzoru Polskich 
zniszczenia w Jarosławcu. Nawiązał Obszarów Morskich. Projekt jest 
do poprzednich urządzeń tam współrealizowany przez Unię 
funkcjonujących, że "padają drzewa E u r o p e j s k ą  z  F u n d u s z u  
rosnące przy ulicy mimo, że Pomocowego PHARE 2002. Takie 
promieniowanie idzie w kierunku wieże obserwacyjne ustawione będą 

wzdłuż polskiego wybrzeże co 25 
kilometrów i nie są szkodliwe dla 
zdrowia ludzkiego. Mimo, że  wojsko 
nie musi pytać o zgodę w tych 
sprawach samorządów lokalnych to 
d c a  M W  w y r a z i ł  g o t o w o ś ć  
przyjechania do Jarosławca na 
spotkanie z miejscową ludnością, 
aby sprawę wyjaśnić, jeżeli będzie 
takie zapotrzebowanie społeczne.

Sza

Nowa budowla w Jarosławcu
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Zbigniew Galek dwudziestego 
piątego listopada 2007 w Hotelu 
„Brzoza” podczas konferencji 
Polskiego Stowarzyszenia Biegów 
został uhonorowany nagrodą 
Filipidesa  „MECENAS BIEGÓW” 
przyznawaną przez kapitułę serwisu 
internetowego „Maratony Polskie” 
jako wyróżnienie dla osób, które 
w b a r d z o  d u ż y m  s t o p n i u  
przyczyniają się do promowania 
zdrowego stylu życia przez sport,  
a szczególnie przez biegi.

Arkadiusz Michalak

 Zbigniew Galek 

uhonorowany nagrodą 

podważa stereotypy, prowokuje, powieścią. Chuda to lektura, którą 
intryguje. można również polecić rodzicom 

nastolatków – świetnie napisana, 
W s t r z ą s a j ą c a  m o c n a  i  j e d n o c z e ś n i e  

A u t o r  powieść o anoreksji optymistyczna. Z anoreksji można 
bes t se l l e rowych  n a p i s a n a  p r z e z  wyjść. 
powieści Janusz nastolatkę. Siłę tej 

k s i ą ż k i  s t a n o w i  J a s o n  L u t e s ,  Wiśniewski  – tym 
d r a m a t y c z n e  Karuzela Głupców, r a z e m  p i s z e  
świadectwo autorki, 2007: Komiks ten to o mężczyznach,  
która zachorowała na nie tylko zabawa a także o różnicach 
anoreksję w wieku 13 w i z u a l n a ,  a l e  p ł c i ,  s e k s i e  
lat. Jej zmagania i i n t e l e k t u a l n a .  i u c z u c i a c h .  

z chorobą t rwały  t rzy  la ta ,  O p o w i a d a  Analizuje związki 
dziewczyna znalazła się na oddziale o ludziach i to na nich skupia m i ę d z y l u d z k i e ,  
psychiatrycznym, przeszła swoje największa uwagę. Karuzela koncentruje się na małżeństwie, 
piekło. Przeszła je nie na darmo, głupców to debiut Jasona Lutesa – zdradzie i pożądaniu. Autor zadaje 
udało jej się pokonać chorobę. Dziś, niezwykły i inteligentny.pytania: czy mężczyźni są światu 
w pełni wyleczona, studiuje literaturę Renata Zielonkapotrzebni, jak pożądają i czego się 
w Cambridge i pracuje nad drugą boją. Książka demaskuje mity, 

Nowości wydawnicze

Samorząd przyjazny przedsiębiorczości

Marian Sergiel 
odbiera brązową statuetkę 

w konkursie „Samorząd Przyjazny 
Przedsiębiorczości Roku 2007” 

K o n k u r s  n a  S a m o r z ą d  p r zes t r zegan ie  zasad  e t yk i  
Przyjazny Przedsiębiorczości, w kontaktach z inwestorami oraz ulgi 
organizowany przez Związek na jakie może liczyć przedsiębiorca 
P r a c o d a w c ó w  W a r s z a w y  na danym terenie. Nie mniej ważne 
i Mazowsza oraz Europę 2000 są posiadane już certyfikaty, 

nagrody, czy wyróżnienia.
Arkadiusz 
Michalak

Consulting, został rozstrzygnięty. 23 
l istopada 2007 w Warszawie 
zastępca wójta gminy Marian Sergiel 
odebra ł  nagrodę „Samorząd 
Przyjazny Przedsiębiorczości”. 
Uroczyste ogłoszenie wyników 
odbyło się w Hotelu Gromada 
w Warszawie, podczas Wielkiej Gali 
Samorządu i Biznesu. W II edycji 
konkursu w szrank i  s tanęły  
samorządy z całego kraju. 

Konkurs ma na celu wyłonienie 
tych samorządów, które reprezentują 
p o n a d p r z e c i ę t n y ,  g o d n y  
naśladowania poziom oraz stwarzają 
najlepsze warunki do lokowania 
inwestycji na ich terenie. Istotę oceny 
stanowią działania samorządu 
lokalnego na rzecz sprawnego 
funkcjonowania w nowych realiach 
ekonomicznych, powstałych po 
wstąpieniu do Unii Europejskiej jak 
również zaangażowanie w rozwój 
gospodarczy własnego regionu, 
tworzenie nowych miejsc pracy, 
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rozsądek i zdolność przewidywania, 
że 150 m pod wodą może się 
wszystko zdarzyć.

Na zakończenie gość przekazał 
Pan Grzegorz Pietrzykowski ze podwójnego sprzętu każdemu placówce film swojego autorstwa, 

Świdwina jest znany wszystkim płetwonurkowi w czasie zanurzenia który pokazuje koloryt podwodnego 
szkołom z naszej gminy, bo musi towarzyszyć inny płetwonurek. świata z najładniejszych raf świata.
zaopatruje je  w tanie, ale za to Wiele czasu gość poświęcił historii Jak zwykle po takim spotkaniu 
dobrej jakości książki. Prywatną i teraźniejszości nurkowania. Zmiany wszyscy uczniowie zadeklarowali 
wielką jego pasją jest nurkowanie. techniczne ułatwiające bezpieczne s ię,  że będą w przysz łośc i  
O tej pasji opowiadał na spotkaniu nurkowanie w głębinach musiały płetwonurkami.
z dzieciakami w Korlinie. Oprócz uwzględniać fizjologię organizmu O spotkaniu wrażeniami się 
swoich opowieści o miejscach gdzie człowieka. Okazuje się, że łatwo jest podzielili:
nurkował („zaliczył” kilka razy osiągnąć głęboką toń, natomiast ze Filip z kl. V: Było bardzo ciekawe. Nie 
najciekawsze rafy koralowe na wzg lędu  na  uwarunkowan ia  wiedziałem, że za pracę pod wodą 
naszym globie) zaprezentował także anatomiczne nie tak łatwo jest się mogą płacić nawet 10 tys. dolarów za 
bogaty osprzęt płetwonurka jakim stamtąd wypłynąć, jeśli się nie chce godzinę.
posługuje się podczas swoich umrzeć z zatrucia własnego Justyna z kl. VI: Byłam zaskoczona, 
wypraw. Kto z nas przeciętnych organizmu. że taki sprzęt, który waży tutaj 70-
zjadaczy chleba wie na przykład, że Najwięcej pytań dotyczyło drogi 90kg pod wodą, dzięki komorom 
płetwonurek w każdą z niezbędnych zos tan ia  p łe twonurk iem.  Ku powietrza wcale nurkowi nie ciąży 
rzeczy musi być wyposażony wielkiemu zaskoczeniu w naszych i nie przeszkadza.
w podwójną ilość? To tak dla warunkach może nim zostać już 14- Marcel z kl. VI: Podobały mi się 
bezp ieczeńs twa ,  gdy  j edna  latek. Jest jeden wymóg, aby pasją zdjęcia jakie zrobił ten Pan. Że rafy 
z a w i e d z i e ,  z a w s z e  m o ż n a  oglądania podwodnego nieba móc są takie kolorowe to wiedziałem.
skorzystać z zapasowej. Ba, oprócz się jak najdłużej delektować. Jest nią Mlecz

przyzwyczajonych do siermiężności Jako szefowie gminnych placówek 
takich zjazdów, gdy po części oświaty byliśmy dumni z wystąpienia 
wstępnej dalsze szkolenie miało się koleżanki.
odbyć w ośrodku NZOZ Panorama. Mlecz

Zespół Szkół w Jarosławcu był I t u  n a  m i e j s c u  c a ł k o w i t e  
organizatorem nie lada spotkania. Do z a s k o c z e n i e .  O p r a w a  j a k ą  
tej placówki pod koniec października przygotował właściciel Leszek 
zjechało się blisko 50 dyrektorów Haratyk godna była rządowego 
szkół podstawowych i gimnazjów rautu. Co niektórzy uczestnicy 
z Darłowa, Sławna, Polanowa sądząc z obfitości przygotowanego 
i Sianowa oraz 7 gmin. Prowadzącą menu sądzili, że znaleźli się na 
spotkanie była starsza wizytator poweselnych poprawinach.
Delegatury Kuratorium Oświaty Inna miła refleksja tego spotkania to 
w Koszalinie p. Edyta Stankowska. znakomite wystąpienie o charakterze 
Jakież było zaskoczenie wszystkich szkoleniowym p. Renaty Mazur – 
o ś w i a t o w y c h  p r y n c y p a ł ó w  dyrektor Zespołu Szkół w Pieszczu.. 

Podwodne niebo

Przez żołądek 

do głowy

Jak opowieść 

o Kopciuszku

okoliczni rolnicy coraz większe larum zł .  Od grudnia 2006r.  t rwają 
podnosili na zalewanie przez strumień intensywne prace nad odnowieniem 
w okresie większych opadów lub jej 15 km biegu. Na 8 kilometrach 
roztopów okolicznych łąk i pól. Stąd od wykonano umocnienia brzegowe, 

C h o ć  n a j d ł u ż s z ą  r z e k ą  wielu lat starania, aby rzeczka powstały 2 stopnie zbudowane z siatki 
przepływającą przez naszą gminę jest odzyskała dawną świetność. Na i kamieni, założono 2 nowe przepusty. 
Wieprza, to prawdziwą „naszą” przeszkodzie jak zwykle w takim Wykonawcami prac melioracyjnych 
królową jest Stobnica (co ciekawe przypadku stawały pieniądze, których z o s t a ł o  K o s z a l i ń s k i e  
nawet Niemcy nie zmienili jej po prostu nie było. Dzięki staraniom Przedsiębiorstwo Konserwacj i  
s łowiańsko brzmiącej nazwy). Wojewódzkiego Przedsiębiorstwa Urządzeń Melioracyjnych, które 
Wypływa między Chudaczewem, Melioracyjnego w Koszalinie  udało planują zakończenie prac w I kwartale 
a Pieńkowem i wpływa do Wieprzy na się te środki pozyskać z 2 źródeł - 2008r. Wykonawcy są pod wrażeniem 
wysokości Drozdowa (już w gminie U r z ę d u  M a r s z a ł k o w s k i e g o  prac melioracyjnych jakie wykonali 
D a r ł o w o ) .  Z a  w S z c z e c i n i e  Niemcy. W niektórych fragmentach 
N i e m c ó w  w wymiarze 25% i Unii rzeczki wystarczyło kilka udrożnień 
u r e g u l o w a n a  Europejskiej, która w i s t n i e j ą c y m  s y s t e m i e  
stale czyszczona w P r o g r a m  melioracyjnym, aby masa wody 
z wbudowanymi W s p i e r a n i a  zaczęła wpływać w koryto Stobnicy. 
p r z e p u s t a m i  Rolniczych Zasobów Póki co już widać efekty prac 
z n a n a  b y ł a  W o d n y c h  regulujących. A co najważniejsze 
z obfitości ryb. Od wyasygnowała 75% rolnicy przestali psioczyć na swoją 
ponad 60 lat nie d o f i n a n s o w a n i a .  “królową”. Teraz tylko wyczekiwać 
prowadzono przy Łącznie na odnowę ławic ryb z których onegdaj słynęła.
niej żadnych prac. S t o b n i c y  Mlecz
W tym czasie przewidziano 1,5 mln 
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Do 1945 roku wieś nosiła nazwę Nauczaniem dzieci zajmował się napływać polscy osadnicy. Ostatni 
Rützenhagen. Nazwa przejściowa kościelny. Najstarsza wzmianka Niemcy wysiedleni zostali w czerwcu 
(1945-1950) Rucinowo. o szkole pochodzi z początku XVII 1947 roku. Kościół został przejęty 

Rusinowo to wieś ulicowa w i e k u .  O k o ł o   1 8 2 0  r o k u  przez katolików i poświęcony 
rozciągająca się na odcinku około wybudowano jednoklasowy budynek w kwietniu 1946 roku. Obecnie jest 
2 kilometrów wzdłuż drogi z Barzowic szkolny obok kościoła. Od 1936 roku kościołem filialnym parafii w Łącku. 
do Nacmierza. Graniczy z gruntami do szkoły w Rusinowie uczęszczały W 1950 roku wieś liczyła 265 
wsi Jarosławiec, Nacmierz, Bylica, także dzieci z Wicia. mieszkańców, w 1960 – 262, w 1970 
Barzowice i Wicie. Od morza jest M i e s z k a ń c y  R u s i n o w a  -  269, w 1980 - 275, w 1990 – 278 
odległa około 2 kilometry. Na północ zajmowali się produkcją lnu, hodowlą i w 2006 r.-  286. Liczba gospodarstw 
od wsi przepływa potok Głowniczka. gęsi i bydła mlecznego, także wynosiła 53. 

rybołówstwem. We wsi działa Ochotnicza Straż 
Na początku XX wieku wieś Pożarna. 

otrzymała połączenie drogowe Sołtysem jest Antoni Bartlewski.
z Darłowem, co pozwoliło uruchomić (jes)
k o m u n i k a c j ę  a u t o b u s o w ą .  
Elektryczność dotarła do wsi w 1912 
roku.

W okresie międzywojennym 
Rusinowo miało agencję pocztową 
(mieściła się w gospodzie Gruela), 
wiatrak – młyn, 2 kuźnie, 2 gospody, 
kołodzieja, 4 szewców, 2 krawców, 
2 stolarzy, 3 murarzy, malarza, 
kamieniarza.

O historii wsi  wiemy niewiele. D z i a ł a ł y :  k a s a  
Założona została około 1300 roku oszczędnościowo- pożyczkowa, 
przez niemieckich osadników. t o w a r z y s t w o  g i m n a s t y c z n e  
Należała do urzędu darłowskiego. i sportowe, ochotnicza straż 
Była wsią chłopską i kościelną.  pożarna, związek weteranów 
W dokumencie z 1648 roku  wojennych. 
w y m i e n i o n o  1 9  c h ł o p ó w ,  W 1939 roku w Rusinowie było 
3 chałupników i 1 sołtysa. 77 gospodarstw rolnych, z tego 21 do 

W 1818 roku wieś liczyła 336 5 hektarów, 36 od 5 do 10 ha, 6 od 10 
mieszkańców, w 1864 – 575, w 1871-  do 20 ha, 14 od 20 do 100 hektarów.
582, w 1905 - 623, w 1925 – 501, Wojska radzieckie zajęły 
w 1939 – 409. Rusinowo wraz Rusinowo 9 marca 1945 roku. Od 
z gruntami w 1864 roku liczyło września 1945 do wsi zaczęli
1035,2 hektara, podobnie w 1939 
roku  – 1036,2. Liczba gospodarstw 
domowych wynosiła w 1871 – 100, 
w 1895 – 98, w 1905 – 108, w 1925 – 
93 i w 1939 – 109.  

Kościół zbudowany został 
prawdopodobnie w II połowie XIV 
wieku pośrodku wsi, na wzniesieniu. 
Do kościoła przylegał cmentarz. 
Pierwsza wzmianka o kościele 
pochodzi z 1493 roku. W 1873 roku 
na miejscu dawnego kościoła 
zbudowano jednonawową ceglaną 
świątynię. Ze starego kościoła 
p rze ję to  t y l ko  ch rzc ie ln i cę .  
W wyposażeniu nowego kościoła 
z n a l a z ł  s i ę  o b r a z   o l e j n y  
„Opłakiwanie Chrystusa” oraz 
rzeźbiony model żaglowca zwisający 
z sufitu. Do parafii w Rusinowie 
należały wsie Jarosławiec i Bylica. 
Ostatnim niemieckim proboszczem 
był pastor Köppen. 

Rusinowo

Gospoda i punkt pocztowy 
Heinricha Gruela na pocztówce 

z około 1930 roku 

Rusinowo na mapie z 1937 roku

Zagroda w Rusinowie na akwareli 
Otto Kuskego z 1940 roku



Inwestycje, przedsiębiorczość...
D o f i n a n s o w a n i e  z d a s z k i e m  
przyznane gminie na okutym, koszula 
realizację projektu m u n d u r o w a ,  
wyniosło 254.508,00 krawat ,  sznur  
zł. g a l o w y  d o  

W 2006 r. rozpoczęła się również munduru, sznur 
realizacja kolejnego projektu: „Adaptacja g a l o w y  d o  
połączona z remontem i wyposażeniem koszuli, półbuty mundurowe) oraz 
sali wiejskiej w miejscowości Wilkowice”. zestaw instrumentów: trąbkę, puzon, 
Roboty budowlane zostały wykonane klarnet, 2 barytony. Przyznane gminie 
w okresie od czerwca do września 2006 dofinansowanie wyniosło 17.193,00 zł.
r., a wyposażenie świetlicy zostało Ostatni z realizowanych projektów, 
zakupione w lipcu 2007 r. Najważniejsze „Adaptacja połączona z remontem 

Dobiega końca realizacja działania prace wykonane w ramach projektu to: i w y p o s a ż e n i e  s a l i  w i e j s k i e j  
„Odnowa wsi oraz zachowanie i ochrona remont dachu świetlicy, wymiana 17 szt. w miejscowości Łacko” był realizowany 
d z i e d z i c t w a  k u l t u r o w e g o ”  okien drewnianych na PCV, remont w okresie od maja do października 
funkcjonującego w Polsce w ramach posadzek, położenie glazury na 2 0 0 7 r .  W  r a m a c h  p r o j e k t u  
Sektorowego Programu Operacyjnego ścianach, budowa chodnika od drogi do wyremontowano dach sali wiejskiej, 
„Restrukturyzacja i modernizacja wejścia, remont instalacji elektrycznej, wymieniono 11 szt. okien z drewnianych 
sektora żywnościowego oraz rozwój c .o.  oraz wod.-kan.  Zakupiono na PCV, wymieniono podłogę i drzwi, 
obszarów wiejskich 2004-2006”. wyposażenie świetlicy: 25 składanych wyremontowano sanitariaty, elewację 
Działanie to, pod nazwą „Odnowa s to łów  i  100  k r zese ł ,  zes taw  ogrodzenie, instalację c.o., wod.-kan. 
i rozwój wsi” będzie kontynuowane nagłośnienia sali (mikrofony, mikser, oraz elektryczną, utwardzono teren 
w przyszłych latach (do 2013 roku), kolumny głośnikowe), ref lektory zewnętrzny. Zakupiono wyposażenie 
w ramach Programu Rozwoju Obszarów oświetleniowe, telewizor LCD 32'', świetlicy: 25 składanych stołów i 100 
Wiejskich na lata 2007-2013. zestaw kina domowego, stół do gry krzeseł, zestaw nagłośnienia sali 
Gmina Postomino w ramach działania w bilarda oraz grę „piłkarzyki”. ( m i k r o f o n y,  m i k s e r ,  k o l u m n y  
„Odnowa wsi…” zrealizowała aż Dofinansowanie realizacji projektu głośnikowe), reflektory oświetleniowe, 
5 p ro jek tów  na  ł ączną  kwo tę  wyniosło 132.500,00 zł. telewizor LCD 32'', zestaw kina 
9 1 0 . 1 4 0 , 0 0 z ł .  D o f i n a n s o w a n i e  W lipcu 2007 r. zrealizowano projekt domowego, stół do gry w bilarda oraz grę 
p r z y z n a n e  g m i n i e  w y n i o s ł o  „Zakup wyposażenia dla kapeli Ludowej „piłkarzyki”. Dofinansowanie realizacji 
533.400,00zł. Pienkowianie”. Zakupiono sprzęt projektu wyniosło 119.593,60 zł.

Projekt „Budowa świetlicy wiejskiej nagłaśniający (mikser Yamaha, kolumny Gmina Postomino planuje równie 
w miejscowości Kanin” był realizowany                   estradowe, monitory odsłuchowe, aktywnie korzystać z pomocy w ramach 
w okresie od czerwca do września 2006 2 mikrofony ze statywami), akordeon działania „Odnowa i rozwój wsi” 
r. W ramach projektu wybudowano nową Hohner. Dofinansowanie uzyskane na w kolejnych latach. Urząd Marszałkowski 
świetlica oraz zakupiono wyposażenie: realizację projektu wyniosło 9.604,80 zł. Województwa Zachodniopomorskiego 
9 stol ików, 51 krzeseł ,  tabl ice We wrześniu 2007 r. zakończyła się planuje uruchomić pierwsze nabory 
informacyjne, 3 regały, 2 szafy, stół do realizacja czwartego projektu: „Zakup wn iosków w ramach  dz ia łan ia  
bilarda i do tenisa, zestaw gier wyposażenia Młodzieżowej Orkiestry w I kwartale 2007 r. Po ogłoszeniu 
planszowych, zestaw wyposażenia Dętej OSP w Postominie”. W ramach naboru zostaną złożone wnioski 
kuchni, meble kuchenne, kuchenkę projektu zakupiono 30 kompletów o dofinansowanie zadań z kolejnych wsi 
gazową, zestaw komputerowy, zestaw mundurów wraz z dodatkami (mundur naszej gminy.
kina domowego z telewizorem. w y j ś c i o w y,  c z a p k a  r o g a t y w k a  Janusz Bojkowski
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budowlane oraz instalacyjne, usługi w których powstaną nowe miejsca pracy. 
turystyczne, usługi transportowe, usługi Maksymalny poziom dofinansowania 
komunalne i inne. Warunkiem otrzymania wynosi 60% kosztów, z wyjątkiem sektora 
dofinansowania jest to, aby siedziba lub t r a n s p o r t u ,  g d z i e  m a k s y m a l n e  

Wraz z uruchomieniem nowych oddział  lub miejsce zamieszkania dofinansowanie wynosi 40%. Minimalna 
Programów Operacyjnych na lata 2007- przedsiębiorcy oraz nieruchomość, jeżeli wartość projektu wynosi 20 tys. zł, 
2013, współfinansowanych przez Unię projekt jest z nią związany, znajdowały się na a maksymalna 2 mln zł. 
Europejską, przedsiębiorcy stają przed dużą obszarach wiejskich oraz utworzenie Szczegółowy opis poddziałania można 
szansą na wykorzystanie unijnej pomocy na w wyniku realizacji projektu co najmniej znaleźć w projekcie “Uszczegółowienia 
z a ł o ż e n i e  i  r o z w ó j  d z i a ł a l n o ś c i  1 miejsca pracy. Wysokość pomocy nie RPO WZ” na stronie internetowej Urzędu 
gospodarczej. może przekroczyć 100 tys. zł jeżeli M a r s z a ł k o w s k i e g o  W o j e w ó d z t w a  
Na terenie naszej gminy działalność przewiduje się utworzenie   1 lub 2 miejsc Zachodniopomorskiego.
gospodarcza jest najczęściej prowadzona    pr a c y,   20 0   t ys .  z ł ,  jeżeli przewiduje się Przewiduje się, iż nabór wniosków 
w formie mikroprzedsiębiorstw, tzn. utworzenie 3 lub 4 miejsc pracy, 300 tys. zł, w ramach obu działań odbędzie się 
przedsiębiorstw, które zatrudniają mniej niż jeżeli przewiduje się utworzenie co najmniej w I kwartale 2007 r. Jest już więc najwyższy 
10 pracowników oraz  ich roczny obrót nie 5 miejsc pracy. Przyznane przedsiębiorcom czas, aby osoby planujące skorzystanie 
przekracza 2 milionów euro. d o f i n a n s o w a n i e  m o ż e  s t a n o w i ć  z dofinansowania z programów UE zaczęły 
Mikroprzedsiębiorcy mogą korzystać m a k s y m a l n i e  5 0 %  k o s z t ó w  się przygotowywać. Należy pamiętać, iż 
z pomocy z dwóch źródeł: przedsięwzięcia. w przypadku robót budowlanych konieczne 
1. Działanie „Tworzenie i rozwój mikro- 2 .  P o d d z i a ł a n i e  „ I n w e s t y c j e  będzie posiadanie projektów budowlanych 
przedsiębiorstw” realizowane w ramach w mikroprzedsiębiorstwa” realizowane oraz odpowiednich pozwoleń. Konieczny 
Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich w ramach Regionalnego Programu będzie również biznes plan. 
na lata 2007-2013. W ramach tego działania O p e r a c y j n e g o  W o j e w ó d z t w a  Dotacje będą wypłacone w formie 
pomoc może być udzielona na inwestycje Zachodniopomorskiego na lata 2007 – refundacji poniesionych kosztów. 
związane z tworzeniem lub rozwojem Należy więc zapewnić sobie środki 2013. W ramach poddziałania realizowane 
mikroprzedsiębiorstw. Zakres działalności, będą przedsięwzięcia podnoszące finansowe na realizację całego projektu, 
n a  k t ó r y  m o ż e  b y ć  p r z y z n a n e  konkurencyjność mikroprzedsiębiorstw które po jego prawidłowej realizacji 
dofinansowanie obejmuje m.in.: usługi dla poprzez inwestycje w początkowej fazie ich z o s t a n ą  p r z e l a n e  n a  k o n t o  gospodarstw rolnych lub leśnictwa, usługi funkcjonowania, jak i wzmacniające pozycję wnioskodawcy. dla ludności, sprzedaż hurtową i detaliczną, już działających. Priorytetowo traktowane Janusz Bojkowskirzemiosło lub rękodzielnictwo, roboty i usługi będą projekty innowacyjne oraz takie, 

Uwaga przedsiębiorcy
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S z k o ł a  P o d s t a w o w a  się obejść także bez wątpliwości Nasi uczniowie nie zapominają także 
w Staniewicach to nowoczesna, i przetargów: istnieje Mikołaj, czy też o swoich najbliższych. Każdego roku 
wspaniale wyposażona placówka. nie? pod koniec stycznia swoje święto mają 
Mamy pracownię komputerową ze Grudzień jest szczególnym miesiącem, babcie i dziadkowie. W ten dzień 
stałym dostępem do Internetu, dobrze więc to nie jedyna impreza w naszej uczniowie recytują wiersze, śpiewają 
zaopatrzoną bibliotekę, małą, ale szkole. W tym roku już po raz dziesiąty 
własną salkę gimnastyczną, sprzęt odbędzie się konkurs na najpiękniej 
sportowy potrzebny do realizacji zajęć, udekorowaną świątecznie klasę. 
nowoczesne pomoce naukowe Szkolne jury, co roku ma nie lada 
i kolorowe, jasne sale lekcyjne. problem z przyznaniem nagród. 

Wszystkie sale zamieniają się 
w baśniowe komnaty. Jest to zasługa 
uczniów, ich wychowawców i... 
wyobraźni. Opiekunka zerówki pani 
Renata Zbyszyńska z pełnym 
poświęceniem mobilizuje swoje 
maluchy do pracy. Chociaż najmłodsze 
wciąż robią wokół siebie najwięcej 
zamieszania. piosenki i robią wszystko, żeby tylko 
Bożonarodzeniowe jasełka, wspólne przypodobać się swoim dziadkom. 
kolędowanie i dzielenie się opłatkiem to Swoje święto mają też rodzice. W Dniu 
także nasza wieloletnia tradycja. Co Matki dzieci śpiewają, recytują 
roku przed świętami uczniowie pod i popisują się, żeby najlepiej jak tylko 

W naszej szkole pracują tylko wspaniali czujnym okiem pani katechetki Joanny potrafią okazać swoim rodzicom jak 
nauczyciele i uczą się cudowne Matczak przygotowują jasełka. Pojawia bardzo ich kochają. Takie uroczystości 
dzieciaki. Bez nich szkoła nie miałaby się więc u nas święta rodzina w naszej szkole odbywają się 
sensu. Jesteśmy miejscem, w którym i zwierzęta w stajence, trzej królowie cyklicznie, co roku. Za każdym razem 
dba się o tradycje jak nigdzie indziej. i oczywiście anioły. Wszystkich ogarnia można zobaczyć jak mamom, babciom 
Dyrektorem naszej szkoły jest pani bardzo uroczysty nastrój, czujemy się lub dziadkom zakręci się łezka w oku. 
Bogumiła Roman-Struś. Stara się, aby j a k  j e d n a  w i e l k a  r o d z i n a .  Tradycją naszej szkoły jest także 
uczniowie mieli jak najlepsze warunki Przedstawienie oprócz uczniów coroczny Konkurs Recytatorski „Strofy 
do  nauk i .  Z  w ie lk im uporem o Ojczyźnie”, którego organizatorem 
i zaangażowan iem poszuku je  jest Samorząd Uczniowski. Uczniowie 
sponsorów na wyjazdy uczniów do klas 0 – VI pod okiem swoich 
teatru, opery czy kina. Dba o to, aby nauczycieli przygotowują recytację 
Święty Mikołaj nigdy nie zapomniał wierszy o tematyce patriotycznej, 
o dzieciach ze Staniewic. Tradycyjnie w historycznej, a także opiewające 
świetnej atmosferze i ku ogólnej piękno krajobrazów naszej ojczyzny.  
radości dzieci, co roku odbywają się Pierwszym etapem konkursu są 
w naszej szkole Mikołajki. Jest to już eliminacje klasowe. Prezentacja 
nasza wieloletnia tradycja, która ma najlepszych odbywa się przed komisją 
charakter nie tylko klasowego święta. i zgromadzoną publicznością. Komisja 
Właściwie możemy ją nazwać ocenia recytatorów przyznając punkty 
ogó lnoszko lną  u roczys tośc ią ,  za znajomość tekstu, dykcję i ogólne 
ponieważ w jej zorganizowanie i nauczycieli oglądają rodzice, wrażenie artystyczne. Zwycięzcy 
angażują się wszyscy pracownicy dziadkowie i babcie. zostają nagrodzeni książkami, zaś 
naszej placówki, rodzice i sponsorzy, Przed feriami zimowymi organizowany wszyscy uczestn icy otrzymują 
których my nazywamy po prostu jest noworoczny bal przebierańców. pamiątkowe dyplomy.Celem tego 
przyjaciółmi naszej szkoły. Sala na, której odbywa się bal zawsze konkursu jest uczczenie Święta 
Jest to zawsze dzień pełen emocji j e s t  u d e k o r o w a n a  b a l o n a m i ,  O d z y s k a n i a  N i e p o d l e g ł o ś c i ,  
i podniosłego nastroju właściwie już od wstążkami i serpentynami. Na imprezę rozbudzenie w dzieciach patriotyzmu 
samego rana. Oczywiście najbardziej dz iec i  p rzychodzą  p rzeb rane  i poczucia przynależności narodowej, 
przeżywają to nasze najmłodsze w najróżniejsze stroje, dziewczynki a także podkreślenie piękna naszego 
pociechy, które mają olbrzymią tremę jako księżniczki, aniołki, czarodziejki, języka. 
przed Świętym Mikołajem. Nie może c y g a n k i ,  a  w ś r ó d  c h ł o p c ó w  Równie uroczyście obchodzimy Święto 

najpopularniejszy od wielu lat jest strój Niepodległości. Czuwa nad tym nasz 
słynnego Zorro i Batmana. Uczniowie historyk-pan Wojciech Michalak, który 
zawsze świetnie się bawią. Pod koniec co roku z grupą uczniów przygotowuje 
zabawy uczniów odwiedza zawsze ten inscen izac ję  ma jącą  na  ce lu  
sam i niezastąpiony Święty Mikołaj, upamiętnienie wydarzeń z 11 listopada 
który obdarowuje dzieci hojnymi 1918 roku, kiedy to Polska odzyskała 
paczkami. Zabawa organizowana jest niepodległość. Impreza ta ma 
we współpracy z Radą Rodziców, panią charakter otwartej lekcji, po której 
sołtys i Stowarzyszeniem Kobiet uczniowie muszą wykazać się 
Wiejskich w Staniewicach. Na bal w iadomośc iam i  h i s to rycznymi  
zawsze zapraszamy wszystkie dzieci, dotyczącymi danego okresu.
nie tylko te, które uczą się w szkole.  Każdej wiosny, już od ośmiu lat, 

Szkoła Podstawowa w Staniewicach
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w naszej szkole odbywa się Gminny chciał) musi przebiec 100 metrowy i zajęć terapeutycznych. Każdy uczeń 
Konkurs Ortograf iczny „Mist rz  odcinek trasy w przyzwoitym tempie. może odnaleźć coś dla siebie. 
Ortografii” oraz jego „młodszy brat” – O tym, że propagujemy zdrowy tryb Szczególnie dużą popularnością cieszą 

życia wiedzą już wszyscy. Dbamy nie się zajęcia informatyczne prowadzone 
tylko o kondycję fizyczną, ale również przez panią Jolantę Duk to na nich nasi 
psychiczną naszych uczniów. Szkolny uczniowie poznają tajniki Internetu 
pedagog pani Magdalena Woropaj- i sieci komputerowej, a pani Halina 
Stępień, co roku mobilizuje uczniów Kuśmierczyk wprowadza dzieci  
do udziału w akcji “Zachowaj Trzeźwy w magiczny świat matematycznej 
Umysł”. Jesteśmy chyba jedyną wyobraźni.
szkołą, w której wszyscy nauczyciele  Szczególnie zachęcające są wycieczki. 
t a k  c z y n n i e  a n g a ż u j ą  s i ę  Jesienna do Torunia na długo 
w propagowanie idei tej akcji. Zajęcia pozostanie w pamięci naszym turystom. 
prowadzone przez policjantów, Mikołaj Kopernik był wspaniały, ale 
leśnika, strażaków i pielęgniarkę uczą pierniczki jeszcze lepsze. Nie mniej 
nie tylko szacunku do tych zawodów, ogromne wrażenie zrobiło na nas 

„ M a ł y  M i s t r z  O r t o g r a f i i ”  ale również pozwalają prowadzić obse rwa to r i um  as t ronom iczne  
przygotowywane i prowadzone przez dyskusję na różnorodne tematy. i planetarium. Toruń to przepiękne 
Dagmarę Herman i  Mirosławę P r z e d s t a w i e n i e  t e a t r a l n e  miasto, w którym w studenckiej todze 
Szewczyk. W konkursie biorą udział spotkamy nie jednego naszego 
cztery trzyosobowe drużyny ze szkół absolwenta. W 80 dni dookoła świata 
podstawowych z Pieszcza, Korlina, zwiedziliśmy, Kluki, Zamek Książąt 
Jarosławca, Postomina i Staniewic. Pomorskich w Słupsku, Smołdzino, 
Pierwszym etapem konkursu jest Gdańsk, Wolin, Biskupin, Oliwę, 
dyktando ortograficzne, drugim – połaziliśmy po ruchomych wydmach 
zabawa polegająca na podnoszeniu w Słowińskim Parku Narodowym 
tabliczek z odpowiednimi literami (ż, rz, a w planach mamy jeszcze Hoolywood 
u, ó, h, ch) po usłyszeniu kolejnych i Paryż, i Tokio. Z opiekunem koła panią 
wyrazów i sygnału dźwiękowego. Nad Anną Mazurek, i Henią Cabaj wszystko 
przebiegiem rywalizacji czuwają dwie jest możliwe.
komisje: rewizyjna – złożona z uczniów Zawsze serdecznie witamy i żegnamy 
k lasy  V I  nasze j  szko ł y  o raz  naszych uczniów. Pożegnania są 
konkursowa, w skład, której wchodzą przygotowane przez panią Ewelinę szczególnie wzruszające, gdyż 
n a u c z y c i e l e  –  p o l o n i ś c i  Myś lak  nauczy ło  n ie jednego  rozstajemy się po wielu latach wspólnej 
z poszczególnych szkół. Emocje są pierwszaka, kiedy i jak należy pracy, nauki i zabawy. Żegnamy 
zawsze ogromne i po długiej walce zachować trzeźwy umysł, aby nie stało młodzież, która jeszcze nie tak dawno 

się nic złego. b y ł a  r o z e ś m i a n ą  g r o m a d k ą  
W tym roku po raz pierwszy w historii uśmiechniętych dzieciaków, ale taka 
udało nam się zdobyć pokaźną sumę jest kolej rzeczy.
pieniędzy na rozwijanie talentów P o ż e g n a n i e  a b s o l w e n t ó w  t o  
naszych uczniów. Szkoła równych uroczystość z udziałem rodziców 
szans – to my! Dbamy o to, aby każdy i zaproszonych gości. Absolwenci 
uczeń odnalazł się swoje miejsce na przygotowują ostatni raz w tej szkole 
Ziemi. Poszukujemy talentów, 
rozwi jamy je  i  p ie lęgnujemy.  
W ramach naszego pro jek tu  
prowadzimy dziesięć zajęć z różnych 
dziedzin życia.  Wszystkie są ze sobą 
wzajemnie skorelowane i mają zostają wyłonieni zwycięzcy- Gminny 
wspólny cel: odkryć drzemiące Mistrz i Wicemistrz Ortografii. Wszyscy 
w uczniach talenty, te małe i te duże. uczestnicy konkursu otrzymują 
Prowadzimy edukację dla uczniów pamiątkowe dyplomy, dla najlepszych 
i ich rodziców. Uczymy jak należy są puchary i nagrody książkowe.
spędzać wolny czas, aby się nie W szkole prężnie działa także 
nudzić.  Organizujemy zajęcia Uczniowski Klub Sportowy Błyskawica. 
p o z a l e k c y j n e  z m a t e m a t y k i ,  W tym roku uczniowie brali cykliczny 
in formatyk i ,  p lastyk i ,  muzyki ,  udział w czwartkach lekkoatletycznych program artystyczny, po czym składają 
krajoznawstwa, czytelnictwa, tańca, organizowanych na terenie OSIR ślubowanie. Przyrzekają uczyć się i być 
języków obcych, zabaw, teatrologii w Sławnie. Organizowane są też honorowymi obywatelami. A my – ich 

zawody, w których swoje siły mogą pierwsi nauczyciele mamy nadzieję, że 
zmierzyć nie tylko uczniowie. Turniej słowa dotrzymują. 
un ihoke ja  nauczyc ie le  kon t ra  Bardz ie j  od  pożegnań lub imy 
uczniowie pamięta już nie jedno przywitania. 5 października  2007 roku 
pokolenie naszych absolwentów. odbyła się u nas wyjątkowa i bardzo 
B r a l i ś m y  r ó w n i e ż  u d z i a ł  ważna uroczystość – w tym właśnie dniu 
w ogólnopolskiej akcji Rusz się byliśmy świadkami pasowania na 
człowieku i Cała Polska biega oraz uczniów z klasy I.
corocznych Biegach Mikołajkowych. Wychowawczyni klasy I, pani Janina 
1 czerwca tradycyjnie wszyscy Adamiak ,  serdeczn ie  powi ta ła  
uczniowie gonią szanowne grono wszystkich zebranych: panią dyrektor, 
nauczycielskie, które to (chciał czy nie 
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nauczycieli, rodziców i uczniów, na dzieci czekała miła niespodzianka – i tańczymy.
a szczególnie ciepłe słowa skierowała upominki i tradycyjny prezent od Rady W  S z k o l e  P o d s t a w o w e j  
do tych dzieci, dla których ten dzień Rodziców i pani Dyrektor. w Staniewicach działa także świetlica 
z pewnością wpisze się w wielką księgę Szczególnie uroczyście organizowany opiekuńczo- wychowawcza. Państwo 
szkolnych wspomnień. jest u nas Dzień Edukacji Narodowej. Teresa i Józef Rysztakowie  organizują 
Obrządek ślubowania rozpoczęła W gronie emerytów, nauczycieli czas  wszys tk im ,  k tó rzy  tego  
część artystyczna. i pracowników szkoły najpierw potrzebują. Współpraca z opiekunami 
 Młodzi aktorzy bez cienia tremy podz iwiamy występy uczniów.  świetlicy przynosi tylko i wyłącznie 
odgrywali bliskie swemu sercu role – Następnie we wspólnym gronie pozytywne efekty: zadowoleni rodzice, 
uczniów. Dzieci zachwalały życie wszyscy rozkoszują się zaletami nauczyciele no i przede wszystkim 
szkolne i wyliczały korzyści płynące zawodu nauczyciela (emeryta). uczniowie. A najprzyjemniejsze  w tym 
z edukacji. Przyrzekały, że sumiennie Wyjazdy do teatru i filharmonii stały się wszystkim są wyjazdy na baseny nie 
będą wypełniały obowiązki uczniów. już naszym drugim przyzwyczajeniem. tylko w ramach gminnego projektu „My 
My – wszyscy zgromadzeni trzymamy Dzięki funduszom zdobytym ze się wody nie boimy” Nauka pływania i 
ich w tej kwestii za słowo! środków Rozwoju Demokracji Lokalnej pląsy w morskiej toni to nie lada 
 Po ślubowaniu pani dyrektor, poprzez nasi uczniowie mogą brać udział zabawa dla każdego ucznia naszej 
dotknięcie wielkim ołówkiem, pasowała w prawdziwej lekcji teatralnej, szkoły.
bohaterów uroczystości na uczniów podziwiać aktorów nie tylko na scenie, Troska o ucznia to nasz priorytet. 
klasy I, oni zaś złożyli podpisy pod ale również, za kulisami teatru. Wspaniałe obiady gotowane przez 
tekstem ślubowania. Na zakończenie Uczniowie obejrzeli wystawę lalek, panią Zofię Szlawską i Julię Talaśkę. 

scenerię zaplecze, zobaczyli jak Czyste klasy, dzięki pani Krystynie 
powstają maski i lalki oraz jak Lisek i Alicji Kowalik, naprawione 
poruszają się na scenie. Podpatrzone wszystkie szafki, dzięki panu Jankowi 
pomysły na pewno wykorzystają na Sikorze. Finanse sumiennie liczone 
zajęciach szkolnego koła teatralnego.  przez panią Aleksandrę Dziewięcką, 
Nieobca jest też nam filharmonia. sekretariat idealnie prowadzony przez 
Mamy już tam swoje miejsca i wspólnie panią Stanisławę Puchałę to zasługi 
z nauczycielem muzyki panem pracowników naszej szkoły. Wszyscy 
Sławomirem Sroką poznajemy tajniki stanowimy cząstkę całości, którą jest 
klucza wiolinowego i półnutek, Szkoła Podstawowa w Staniewicach.
a później  już tylko śpiewamy Zespół

hasło. Nad całością czuwał czujny Dopłynęliśmy szczęśliwie. Niektórzy 
przewodnik, który był pełen podziwu dla z nas tylko żałowali, że nie było żadnych 
zapału uczniów. W tym samym czasie piratów. Następnie chodziliśmy po 
klasa IV B poznawała „Archeologię Starym Mieście w Gdańsku. Byliśmy 

30.10.2007 r. uczniowie klasy IV B Bałtyku”. Pan przewodnik opowiadał pod Ratuszem i pod pomnikiem 
i V B Szkoły Podstawowej w Postominie nam i  pokazywał wrak statku Neptuna. Kupiliśmy sobie przeróżne 
wraz z wychowawczyniami, w ramach odnalezionego w Bałtyku. Widzieliśmy pamiątki np. stare monety i rafantynki. 
projektu „Szkoła Równych Szans” udali także różne eksponaty wyłowione Troszkę zmęczeni wsiedliśmy do 
się na podbój Gdańska i Gdyni. z zatopionych okrętów, makiety łodzi autobusu i wyruszyliśmy do Muzeum 
Wyruszyliśmy skoro świt i mimo podwodnych, strój nurka, zarówno ten Oceanograficznego w Gdyni.
r annych  godz in  humory  nam stary, jak i nowoczesny. Niektórzy z nas W Oceanarium  podziwialiśmy  dużo 
dopisywały, bo ten dzień należał do próbowali podnieść buty nurka, ale egzotycznych ryb od 1 cm do 1,5 metra. 
nas. niestety okazały się one dla nas za Była np. rybka Nemo, żarłoczne piranie, 
Pierwszym etapem wycieczki była ciężkie. Taki nurek to musiał dużo jeść, płaszczki oraz ryba z nosem jak 
wizyta pod pięknie odnowioną Polską żeby mieć siłę je nosić. Oprócz tego u prosiaka. Jednak największe 
Filharmonią Bałtycką. Tam uczniowie zostaliśmy podzieleni na 5 grup i na wrażenie na wszystkich zrobiła 5-cio 
mieli możliwość obejrzeć muzyczną jakiś czas staliśmy się archeologami. metrowa anakonda. Zastanawialiśmy 
fontannę oraz kolekcję odciśniętych Naszym zadaniem było wypełnianie się nawet, czym ona się żywi- podobno 
w brązie dłoni gwiazd Festiwalu Gwiazd specjalnych kart pracy. Musieliśmy szczurami. Zafascynowała nam fauna 
w Gdańsku. Widok był niesamowity. m.in. odrysować otrzymany przedmiot i flora umieszczona w wielkich 
Każdy z nas mógł „dotknąć” dłoni na kartce, określić jaki on ma smak, akwar iach .  Może  k toś  z  nas  
Joanny Brodzik, Cezarego Pazury, kolor, zapach i kształt. Swoją pracę w przyszłości będzie zgłębiał tajniki 
Katarzyny Figury i wielu innych wykonywaliśmy bardzo staranie, by zwierząt żyjących w oceanach. Potem 
aktorów. Była przy tym niesamowita było wiadomo, co takiego dostaliśmy. obejrzeliśmy sobie jeszcze dwa statki 
zabawa, gdyż każdy z nas sprawdzał, Wszyscy uczniowie zgodnie doszli do zacumowane przy brzegu Bałtyku: Dar 
która z dłoni aktora będzie jemu wniosku, że zawód archeologa to Pomorza i wojskową Błyskawicę. 
pasowała. pasjonująca, aczkolwiek bardzo ciężka Zrobiliśmy ostatnie zdjęcia i zakupy.
Następnie udaliśmy się do Centralnego praca. Taka forma zwiedzania muzeum W Rumi wstąpiliśmy jeszcze do Mc 
Muzeum Morskiego w Gdańsku. Po jest o wiele ciekawsza niż tradycyjna. Donalda, aby się pożywić i by nabrać 
drodze zobaczyliśmy jeszcze Sołdka. Zabawa szybko uczy i nie zniechęca, sił. 
W Muzeum przewodnicy podzielili a uczeń sam czuje się jakby był małym Następnie pełni wrażeń wyruszyliśmy  
uczniów na dwie grupy wiekowe, aby odkrywcą. do Postomina. To była wspaniała 
zgodnie przeprowadzić różne gry Nagrodą za pomyśle rozwiązanie wyprawa. Szkoda, że tak szybko się 
muzealne. Klasa V B zagrała w grę zadań dla całego postomińskiego skończyła. Z wielką niecierpliwością 
”Rejs przez wieki” .  Uczniowie zespołu była przeprawa promem czekamy na następną. Żałujcie, że Was 
w niekonwencjonalny sposób zwiedzali „Mołtawa” na drugi brzeg rzeki.  tam nie było.
samodzielnie muzeum. Ich drogę Wrażenia były cudowne.  Okazało się, Ewelina Królikowska, Edyta Dubert
wyznaczały zadania, które należało że nikt z nas nie ma choroby morskiej. 
zdobyć, aby na koniec gry odgadnąć Możemy być z  s ieb ie  dumni .  

“Zdobyliśmy Trójmiasto”
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Z  u w a g i  n a  o g r o m n e  Jaką rolę w nowej sytuacji będzie dotacji unijnych. Liczymy również na 
zainteresowanie Czyteln ików sprawował Urząd Gminy? sponsorów. Oczywiście rodzice 
nowymi losami szkoły w Korlinie S t o w a r z y s z e n i e  b y ł o b y  uczniów szkoły nie będą opłacali 
redakcja poprosiła o wywiad pana organem prowadzącym szkołę, czesnego.
Mieczysława Kułakowskiego, który a więc zastąpiłoby gminę. Mamy 
stoi na czele Stowarzyszenia nadzieję, że Wójt i Rada Gminy J a k i e  w i d z i  P a n  
mającego od 1 września 2008r. udzieli nam pomocy w tworzeniu niebezpieczeństwa w realizacji 
poprowadzić szkołę społeczną. nowej placówki i przede wszystkim powstania szkoły społecznej?

wesprze środkami finansowymi. Podstawowym problemem 
S k ą d  p o m y s ł  z a w i ą z a n i a  Mamy takie deklaracje. będz ie  pozyskan ie  ś rodków 
Stowarzyszenia Rozwoju Wsi finansowych na prowadzenie szkoły. 
K o r l i n o ,  Ł ą c k o ,  Ł e ż e k , Kto wchodzi w skład zarządu Obawiam się zmian w przepisach 
Królewo „RAZEM"? stowarzyszenia? prawnych, które wejdą w życie 

P o m y s ł  z a w i ą z a n i a  Zarząd stowarzyszenia działa w roku 2008 mogących pogorszyć 
Stowarzyszenia powstał w Szkole w składzie: Mieczysław Kułakowski - warunki prowadzenia szkoły. 
Podstawowej w Korlinie z potrzeby p rzewodn iczący,  S tan is ława Obawiać się można jeszcze wielu 
wspierania rozwoju wsi i form Krajewska - wiceprzewodnicząca, innych zagrożeń jakie niesie życie, 
demokracji w środowisku lokalnym. Paweł Sadowski - sekretarz, Józef ale to nie jest żaden powód do 

Szada -skarbnik, Aneta Matelak - zaniechania działania. Jestem 
Jak i kiedy powstała idea c z ł o n e k  z a r z ą d u .  K o n t r o l ę  optymistą. Szkoła będzie.
powołania szkoły społecznej dz ia ła lnośc i  S towarzyszen ia  
w Korlinie? sprawuje  komis ja  rewizy jna  Jakie jest Pańskie hobby?

O d  p e w n e g o  c z a s u  w składzie: Sylwia Sikora - Najbardziej absorbuje mnie 
d y s k u t o w a n o  w  r ó ż n y c h  przewodnicząca,  Małgorzata  łowiectwo. Jestem myśliwym od 
środowiskach na temat wysokich Banasiak i Bożena Wrzesień - prawie 30 lat. Aktywnie uczestniczę 
kosztów prowadzenia szkoły członkinie komisji. w działalności Polskiego Związku 
w Korl inie. Dotacje państwa Łowieckiego, między innymi pełnię 
zdecydowanie nie wystarczały na Co zostało do tej pory zrobione, funkcję sekretarza Okręgowej Rady 
pokrycie niezbędnych wydatków aby zamysły Stowarzyszenia się Łowieckiej, propaguję wiedzę 
w tej szkole. Dotacja bowiem jest zmaterializowały? o łowiectwie i przyrodzie wśród 
przyznawana „na ucznia", a uczniów Działania stowarzyszenia, ze młodzieży szkolnej. Hoduję bażanty, 
w szkole jest mało. W tej sytuacji względu na to, że nie zostały podjęte których potomstwo myśliwi mojego 
organ prowadzący szkołę - Gmina formalne decyzje o likwidacji szkoły Koła Łowieckiego „CYRANKA" 
Postomino brakujące środki na były w pewnym stopniu ograniczone, wsiedlają do łowiska (to znaczy 
prowadzenie szkoły musiała dołożyć a miały na celu zapoznanie się wypuszczaj na wolność).Oczywiście 
z budżetu gminy. W tym roku z warunkami prowadzenia szkoły po lu ję .  Mam p ięknego  psa  
postanowiono podjąć działania społecznej, to jest podstawami myśliwskiego rasy gończy polski 
zmierzające do likwidacji szkoły. prawnymi, źródłem finansowania, o imieniu Tenor, którego dopiero 
Uważamy, że likwidacja szkoły organizacją szkoły. Oglądaliśmy zaczynam szkolić, ale już wiem, że 
wy rządz i  og romną  k rzywdę  małe szkoły prowadzone przez będzie to wspaniały mój towarzysz 
d z i e c i o m ,  s z c z e g ó l n i e  t y m  stowarzyszenia, przeprowadziliśmy łowów.
najmłodszym, a także wpłynie rozmowy z rodzicami uczniów Jakie trofea? Trochę nazbierało się: 
u j e m n i e  n a  p o z i o m  ż y c i a  i pracownikami szkoły. wieńce jeleni byków, porostki 
społecznego i kulturalnego wsi Za bardzo budujące uważamy rogaczy, oręża dzików. Najgrubszy 
i dlatego postanowiliśmy podjąć spotkanie Zarządu Stowarzyszenia odyniec - szable 18 cm, tusza 141 kg. 
próbę ratowania szkoły. z wójtem panem Zbigniewem Rogacz - medalowy ósmak. Jednak 

Galkiem, przewodniczącym Rady najbardziej cenię sobie wrażenia 
Czym różnić się będzie obecna G m i n y  p a n e m  B o g d a n e m  z obcowania sam na sam z przyrodą 
placówka od tej o jaką zabiega Niew ińsk im  i ca łą  Komis ją  i spotkania z kolegami myśliwymi 
stowarzyszenie? Społeczno - Oświatową Rady Gminy, podczas wspólnych łowów.

Chcemy powołać Zespół  otrzymaliśmy bowiem zapewnienia G o d n y m  p o d k r e ś l e n i a  j e s t  
w skład którego miały by wchodzić: o wsparciu nasze inicjatywy ca łkowic ie  spo łeczna praca  
przedszkole, szkoła podstawowa i o daleko idącej pomocy. członków zarządu stowarzyszenia.
i gimnazjum. Funkcjonowanie 
Z e s p o ł u  o p a r t e  b y ł o b y  n a  Jak od strony finansowej działać Dziękuję za rozmowę
zmienionych, w pewnym zakresie będzie nowa placówka skoro do Mlecz
p r z e p i s a c h  p r a w n y c h ,  kwoty subwencji już dziś brakuje 
w szczególności określających 40% ?
warunki wynagradzania nauczycieli. Brakujące środki finansowe 
Wynagrodzenie nauczycieli byłoby zamierzamy uzyskać z działalności 
znacznie niższe od obecnego. gospodarczej, między innymi 

z prowadzenia kolonii, a także 
wykorzystać możliwości pozyskania 

Jestem optymistą

Miesięcznik Gminy Postomino

Czwarty grudzień jaki - cały grudzień taki,
piąty grudzień - stycznia czyni znaki,
szósty grudzień - luty przepowiada.
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Lokalne organizacje i gminy u b i e g a ć  s i ę  o  f u n d u s z e   budżetowania Unii Europejskiej - 
w ie jsk ie  o raz  ogó lnopo lsk ie  z I I s c h e m a t u  P r o g r a m u  lata 2007 - 2013. 
organizacje działające na rzecz wsi w w wysokości do 750 tys. zł. Środki Gmina Postomino należy do 
Polsce, w tym w szczególności mogą  być  wyda tkowane na  fundacji „Partnerstwo Dorzecze 
Forum Aktywizacj i  Obszarów realizację przedsięwzięć służących Słupi” realizującej pilotażowy 
Wiejskich od lat zabiegały o to, aby celom zapisanym w strategii, takich programy LEADER +.
podobnie jak 15 krajów UE, Polska jak: W listopadzie tego roku przystąpiono 
mogła także realizować Program - szkolenia i  opracowywanie do aktualizacji Lokalnej Strategii 
Leader. Z uwagi na fakt, iż dokumentacji (w tym technicznej) na Rozwoju w celu przystąpienia do 
przystąpienie Polski do Uni i  potrzeby realizacji planowanych konkursu i w przyszłości realizacji 
Europejskiej przypadło na środek projektów, p r o j e k t ó w  f i n a n s o w a n y c h  
okresu budżetowego UE, nie jest - organizacja imprez promujących z Programu LEADER 2009-2015.
m o ż l i w e  w ł ą c z e n i e  s i ę  d o  region, jego produkty, usługi, kulturę, W Urzędzie Gminy 21.11.2007 
europejskiego Programu Leader+. sztukę, itp., odbyło się spotkanie informacyjne pt. 
Upór środowisk wiejskich sprawił „Źródła dofinansowania projektów na 
jednak, że udało się zagwarantować w s i  –  L e a d e r  2 0 0 9 - 2 0 1 5 ”  
środki finansowe, pochodzące z przedstawic ie lami fundacj i  
z funduszy strukturalnych, na „Partnerstwo Dorzecze Słupi”. 
realizację Pilotażowego Programu Podczas spotkania omówiono 
Leader+ (Sektorowy Program w s z y s t k i e  m o ż l i w o ś c i  
Operacyjny "Restrukturyzacja d o f i n a n s o w a n i a  p r o j e k t ó w,  
i M o d e r n i z a c j a  S e k t o r a  w szczególności następujące 
Żywnościowego oraz Rozwój działania:
Obszarów Wiejskich", działanie 2.7). - odnowa i rozwój wsi,
Pilotażowy Program Leader+ składa - kreowanie nowych produktów - r ó ż n i c o w a n i e  w  k i e r u n k u  
się z 2 schematów: i usług zgodnie z założeniami działalności nierolniczej,
I schemat, realizowany w latach strategii rozwoju obszarów wiejskich - t w o r z e n i e  i  r o z w ó j  
2005-2006,  o ferował  pomoc - przygotowanie do realizacji mikroprzedsiębiorstw,
finansową dla mieszkańców wsi, zgodnych ze strategią inwestycji - „Małe projekty” (dofinansowanie 
w wysokości maksymalnie do II schemat pozwala także na d z i a ł a ń  e d u k a c y j n y c h ,  
150.000zł, którą można było finansowanie współpracy i wymiana promocyjnych, kulturalnych itp.)
przeznaczyć na: doświadczeń z innymi LGD (w kraju W związku z powyższym Urząd 
- mobilizację ludności do wzięcia i zagranicą), a także działalności Gminy zachęca mieszkańców do 
aktywnego udziału w procesie o p e r a c y j n e j  P a r t n e r s t w a .  składania wniosków do programu 
rozwoju  obszarów wiejskich, Bezpośrednim realizatorem II Leader + 2009-2015. Więcej 
- wsparcie procesu tworzenia schematu w naszym regionie jest informacji można uzyskać pod 
Lokalnych Grup Działania (LGD), Fundacja Partnerstwo Dorzecze numerem tel. (059) 846 44 42 lub 
- wsparcie przygotowania strategii Słupi ,  spełn ia jąca określone w pokoju nr 25 Urzędu Gminy 
rozwoju  obszarów wie jsk ich  w programie warunki Lokalnej Grupy Postomino.
(ZSROW), Działania. Wszystkich zainteresowanych 
 - promocję obszarów wiejskich. D a l s z e  e t a p y  r e a l i z a c j i  zapraszamy do składania wniosków 
Na tym etapie najważniejsze było wypracowanych Lokalnych Strategii o dofinansowanie.
wyp racowan ie  odpow iedn ie j   Rozwoju przypadną na kolejny okres Arkadiusz Michalak
struktury Partnerstwa i rejestracja 
w s ą d z i e  o r a z  s t w o r z e n i e  
innowacyjnej, odpowiedniej dla 
danego obszaru strategii rozwoju, 
przy zaangażowaniu społeczności 
w prace nad strategią, bowiem tylko 
plany tworzone przy udziale 
mieszkańców, realizowane z ich 
zapałem i determinacją mają szanse 
na skuteczność. Bezpośrednim 
r e a l i z a t o r e m  p r o j e k t ó w  
finansowanych z I schematu 
Programu Leader w naszym regionie 
była Gmina Słupsk oraz Związek 
Miast i Gmin Dorzecza Rzeki Słupi 
i Łupawy.
Partnerstwa po zarejestrowaniu 
Lokalnej Grupy Działania oraz 
opracowaniu Zintegrowanej Strategii 
Rozwoju Obszarów Wiejskich mogły 

grudzień 2007

LEADER+ w Polsce i gminie Postomino

Jak przystało na szkołę, która 
d b a  o  s w ó j  i m a g e  s z k o ł y  
ekologicznej, w tym roku także 
przeprowadzono międzyklasowy 
konkurs zbiórki kasztanów. Ilość 
blisko 300kg zebranych owoców 
k a s z t a n o w c a  b y ł a  n i c z y m  
w stosunku do tego, co szkoła 
zbierała w latach wcześniejszych. 
Ponad 700kg 2 lata temu i nieco 
mniej w roku ubiegłym. 

je dla zarobku. Zebrane runo Tegoroczna mizeria to przede 
tradycyjnie zostało przekazane kołu wszystkim wynik wysokiej ceny 
łowieckiemu „Bałtyk”.kasztanów w skupie, a co za tym 

Mleczidzie wielu kasztaniarzy zbierających 

Z myślą o zwierzęcej spiżarni
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Jak w wielkim 

świecie

Internet w gminie

Mikołaj przyszłości?

Miesięcznik Gminy Postomino

Telekomunikacja Polska S.A. projektów technicznych. Podpisy 
we współpracy z Urzędem Gminy  złożone przez mieszkańców gminy 
przygotowuje projekt mający na celu na listach osób zainteresowanych 
zwiększenie dostępności  do korzystaniem z usług TPSA nie 
szerokopasmowej sieci Internet na oznaczają zamówienia jakiejkolwiek 
terenie gminy oraz poprawę usługi! Służą one jedynie do 
przepustowości istniejących łączy. przygotowania odpowiednich analiz.
Docelowo planuje się  W kolejnym etapie 
objąć 100% terenu planowane jest wspólne 
gminy dostępem do przygotowanie wniosku                             
s i ec i .  Doda tkowo  o  d o f i n a n s o w a n i e  
planuje się zwiększyć w ramach Regionalnego 
p r z e p u s t o w o ś ć  Programu Operacyjnego 
o b e c n y c h  ł ą c z y  W o j e w ó d z t w a  
u m o ż l i w i a j ą c  Zachodniopomorskiego 
użytkownikom szybką na lata 2007 – 2013. 
transmisję danych W y b u d o w a n e  p r z e z  
oraz korzystanie z gminę w ramach projektu 
f u n k c j i  sieci szerokopasmowe 
multimedialnych. b ę d ą  w y d z i e r ż a w i o n e  

W sierpniu 2007 r. sołtysi Telekomunikacji Polskiej, która 
poszczególnych sołectw zostali zajmie się budową pozostałych 
poproszeni o wypełnienie ankiet e l e m e n t ó w  i n f r a s t r u k t u r y  
dotyczących zainteresowania telekomunikacyjnej.
mieszkańców dostępem do sieci. Janusz Bojkowski
Informacje te są potrzebne TPSA do 
p r z y g o t o w a n i a  s t u d i u m  
wykona lnośc i  p ro jek tu  o raz  

Społeczność szkolna z Korlina 
swego czasu pozazdrościła Alei 
Sław Hollywood, czy już bliższego 
Deptaka Sław w Międzyzdrojach. 
Zarówno rozpoczynający naukę jak 
i kończący szkołę sadzą swoje 
drzewko. Po kilku latach powstał 
rozrastający się szpaler tui i sosen. 

Tegoroczne ślubowanie klasy 
I było doskonałą okazją, aby Aleja 
Klas powiększyła się tym razem 
o wierzbę Iwę (z certyfikatem). Po 
przedstawien iu  inscen izac j i ,  
a później ślubowaniu dzieci wspólnie 
z wychowawczynią p. Barbarą Ansel 
zasadziły „ich” wierzbę. 

Mlecz

Ś w i ę t e g o  z a w s z e  s o b i e  postanowi ł  wymyś l ić coś, co 
kojarzymy z wielkim brzuchem, mogłoby np. umilić życie kolesiowi w 
czerwonym kubraczkiem, dużą czerwonym kubraczku. Pojazd 
brodą oraz z saniami. Oczywiście nie porusza s ię dzięk i  s i ln ikom 
wspomnę już o worku z prezentami elektrycznym zamontowanym przy 
co bardzo interesuje zwłaszcza każdym z czterech kół, a sterowany 
dzieci, ale wróćmy do pojazdu jest przy pomocy specjalnego 
Mikołaja. j o ys t i ca  um ieszczonego  na  

środkowej konsoli. Dodatkową 
ciekawostką jest fakt, że karoseria 
pomysłowego Audi wykonana jest ze 
specjalnego termo-tworzywa, które 
w  p rzypadku  odksz ta łcen ia  
wystarczy podgrzać i wówczas 
wraca ono do swoich pierwotnych 
kształtów.Najwyższy czas poinformować 

Jerrynajmłodszych i nie tylko, że święty 
Mikołaj wcale nie musi 
r o z w o z i ć  p r e z e n t ó w  
saniami z zaprzęgiem 
reniferów. Od dziś może to 
robić czymś o wie le 
n o w o c z e ś n i e j s z y m .  
A dokładniej nowiutkim, 
lśniącym i wyją tkowo 
unikalnym Audi.

O t o  p r o j e k t  
r o s y j s k i e g o  s t y l i s t y  
Alexey’a Bykova, który 

Paula laureatką

Paula Skórzewska, uczennica 
postomińskiego Gimnazjum została 
l a u r e a t k ą  d r u g i e j  n a g r o d y  
w przeglądzie młodych twórców 
kultury w ramach VII edycji konkursu 
“Morze, a moja duża i mała ojczyzna” 
zorganizowanego przez Związek 
Miast  i  Gmin Morskich pod 
patronatem Ministerstwa Edukacji 
Narodowej.

- Wysłałam dziesięć swoich 
wierszy nawiązujących do tematyki 
konkursu - powiedziała bardzo 
zadowolona Paula, której wiersze już 
trzykrotnie zamieszczaliśmy na 
łamach.

- Ta nagroda dopinguje mnie do 
dalszej pracy nad tym co robię.

Serdecznie gratulujemy
Sza
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Biegach Przełajowych GIMNAZJADA 
2007/2008 wywalczyli: Krzysztof 
P i a s e c z n y  z G i m n a z j u m  
w Jarosławcu na dystansie 1500m 
zajmując V miejsce, Julia Bruska 2 5  p a ź d z i e r n i k a  2 0 0 7 r .  
z Gimnazjum w Postominie na w Sławnie odbyły się Mistrzostwa 
dystansie 2000m zajmując IV Powiatu w Indywidualnych Biegach 
miejsce, Piotr Nowak z Gimnazjum w P rze ła jowych .  Naszą  gm inę  
Postominie na 2500m zajmując r e p r e z e n t o w a l i  u c z n i o w i e :  
II miejsce oraz na tym samym G. w Postominie, G. w Pieszczu, 
d y s t a n s i e  M i c h a ł  W i e l g a t  G. w Jarosławcu, SP w Postominie, 
z Gimnazjum w Postominie zajmując SP w Pieszczu, SP w Staniewicach 
III miejsce. Bliscy awansu byli też:  i SP w Jarosławcu. 
Marta Jeziorska zajmując VII miejsce, 
Adrianna Orzechowska – VIII miejsce 
i Marcin Winiarski – VII miejsce 
( w s z y s c y  z  G i m n a z j u m  
w Postominie). Gratulujemy naszym 
zawodnikom awansu i życzymy 
sukcesów na  M is t r zos twach  
Województwa.

Kazimierz Gąsiorowski

W szkołach podstawowych 
awans do Finału Wojewódzkiego 
w I n d y w i d u a l n y c h  B i e g a c h  
Przełajowych IGRZYSK MŁODZIEŻY 
SZKOLNEJ 2007/2008 wywalczył 
Przemysław Kurkul z SP Pieszcz 
zajmując IV miejsce na dystansie 
1000 m. Bliski awansu był Mateusz 
Skwierz z SP Staniewice zajmując 
V miejsce na dystansie 1000 m. 
Miejsce VII zajęła Dominka Sułek, 
a IX Ariel Ślebioda - oboje z SP 
Postomino.

W gimnazjach awans do Finału 
Wojewódzkiego w Indywidualnych 

1 9  p a ź d z i e r n i k a  2 0 0 7 r .  
w Postominie odbyły się Mistrzostwa 
Gminy w Piłce Nożnej Chłopców 
Szkół Gimnazjalnych. O awans do 
powiatu walczyły trzy drużyny 
z: Jarosławca, Pieszcza i Postomino. 
Zawodnikom nie przeszkadzał nawet 
padający miejscami deszcz. Walka 
była zacięta, ale sportowa. Mistrzem 
Gminy została drużyna z Gimnazjum 
w Postominie w składzie: I. Staszak,  
J. Tomczyk, P. Dankowski, M. Galek, 
P.  S z t e j n b i s ,  E .  S o b c z a k ,  
M . M a c h e l s k i ,  B .  K a s i c a ,  
J. Dankowski,  K. Jachemek, 
P. Kramek, D. Ciesielski, B. Gębala, 
P.  Nowak ,  E .  Kuśmie rczyk ,  
P. P rzyby l sk i ,  K .  Bonow icz  
i W. Wilawer – opiekun i trener Maciej 
Pominkiewicz, wygrywając wszystkie 
mecze. Oto wyniki:
G. Postomino - G. Pieszcz 4:1
G. Pieszcz - G. Jarosławiec 2:4
G. Jarosławiec - G. Postomino 1:2

D r u ż y n a  z  P o s t o m i n o  
awansowała do Mistrzostw Powiatu, 
które odbyły się w Sławnie, gdzie 
spotkal i  s ię mistrzowie gmin 
z: Darłowa, Sławna, Malechowa, 
Postomina i Wrześnicy. 

W meczu eliminacyjnym nasza 
drużyna zagrała z Malechowem 
przegrywając1:10 (do przerwy 1:3). 
Bramkę w naszym zespole z wolnego 
strzelił Jarosław Tomczyk.

D r u ż y n a  z  G i m n a z j u m  
w Postominie zagrała o trzecie 
miejsce z Gimnazjum w Darłowie. 
W podstawowym czasie gry było 1:1. 
O miejscu trzecim zadecydowały 
rzuty karne, w których lepsi okazali 
s ię  g imnaz ja l iśc i  z  Dar łowa 
wygrywając 3:2. 

Podobna sytuacja była w finale 
pomiędzy Malechowem i Sławnem. 
W podstawowym czasie było też 1:1 
i o I miejscu decydowały rzuty karne, 
w których lepsi okazali się zawodnicy 
z Malechowa wygrywając 4:3. Oni też 
zostali Mistrzami Powiatu awansując 
do mistrzostw regionalnych. 
Oto końcowa tabela: 

1. Gimnazjum w Malechowie
2. Gimnazjum w Sławnie
3. Gimnazjum w Darłowie
4. Gimnazjum w Postominie
5. Gimnazjum we Wrześnicy

Kazimierz Gąsiorowski

miejsca zajęli słupszczanie. Mistrzem 
został Jerzy Walawicz, v-ce mistrzem 
Adam Semeniuk, a III miejsce 
wywalczył Artur Kogut.
Na szczęście inaczej było wśród 

Jeszcze kilkanaście lat temu nie juniorów. Zarówno wśród dziewcząt 
do pomyślenia było, aby ktoś jak i chłopców nasi młodsi gracze 
z zewnątrz mógł pokusić się zgarnęli całą pulę czołowych miejsc. 
o zdobycie mistrzostwa gminy Wśród dziewcząt najlepszą okazała 
w królewskiej grze. Miejscowi byli się Ewelina Spilkowska, a wśród 
taką potęga, że obcy byli pozbawieni chłopców Paweł Kmieciak. Tak więc 
złudzeń o możliwości wywalczenia wyniki juniorów są światełkiem 
czegokolwiek. Tegoroczne otwarte w tunelu, że z czasem ich siła gry 
mistrzostwa gminy Postomino pozwoli zdobywać prestiżowe 
w szachach potwierdziły, że wśród mistrzostwa wśród seniorów. 
seniorów nie stanowimy już żadnej Mlecz
potęgi. Wszystkie trzy pierwsze 

IV miejsce 

w powiecie

Gdzie te herosy, 

gdzie ci gracze?

Awans do Finału 

Wojewódzkiego

Drużyna CZARNI z Pieszcza 
startowała w Jesiennym Turnieju 
Piłki Siatkowej o puchar prezesa 
PBS Olszewski i Synowie z udziałem 
drużyn z Darłowa, Ustki i Sławna. 
W meczu o piąte miejsce CZARNI 
pokonali "Lagunę'" z Ustki 2:0 (25:21 
i 25:23). W sławieńskim turnieju 
zwyciężył Strażak przed Lotnikiem 
z Darłowa.

Sza

Po przyzwoitej grze
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Przy tenisowym stole

wyrównane i  o  zwyc ięs tw ie  
decydował błąd drużyny. 
Tabela: OSK Olszewicz- 12 pkt. 

Do zmagań w rozgrywkach  (ubiegłoroczny zwycięzca lig), Tukan 
Amatorskie Halowej Ligi Piłki Nożnej Orka Szałowińscy-9 pkt. Przypał 
przystąpiło 9 drużyn walczących Ustka -9 pkt. Megawat Postomino 
o puchar Prezesa Klubu UKS 7 pkt. The Bluse - 4 pkt. Leśne 
,,Wieża”. Od początku października Skrzaty Mazów - 3 pkt. UG 
w hali sportowej w Postominie Postomino - 3 pkt. Panorama Morska 
rozegrano 4 rundy spotkań, na i Megawat Staniewice - 0 pkt. W tabeli 
których padło ponad 100 goli. Do króla strzelców liderem jest Krzysztof 
niecodziennego wyniku (na hali) Kuczuń ze Sławna - 8 goli, Mateusz 
d o s z ł o  m i ę d z y  M e g a w a t e m  Tomas z Ustki - 6 goli i Szczepan 
Postomino a The Bluse, gdzie przez Górski z Mazowa - 5 goli. I runda 
30 min spotkania żadnej z drużyn nie rozgrywek zakończy się 21 grudnia. 
udało się pokonać bramkarza Marek Domżałowicz
i spotkanie zakończyło się wynikiem 
remisowym 0:0. Mecze są bardzo 

Usportowione 

“dwa ognie”

Miesięcznik Gminy Postomino

Po przegraniu sześciu meczów Sukces Jakuba i Arka
ligowych zespół zajmuje szóste 

Wierzbięcin koło Nowogradu był m i e j s c e  n a  d w a n a ś c i e  
miejscem rozegrania wojewódzkich uczestniczących w rozgrywkach.
eliminacji ogólnopolskiego turnieju 

IV LigaUKS-ów o Puchar Przeglądu 
Sportowego żaków i młodzików.

N a j m ł o d s i  p i n g p o n g i ś c i  W zawodach tych drużyna UKS 
uczestniczyl i  w rozgrywkach „Czarni” Pieszcz, reprezentowana 
czwartej ligi również rozegrali cztery przez Jakuba Leśniewskiego i Arka 
mecze. W meczach wyjazdowych C i e s i e l s k i e g o ,  z w y c i ę ż y ł a  
ulegli wynikiem 4:6 zespołowi bezapelacyjnie kategorię młodzików 
„Lewiatan” ZTTS i 2:8 ALBI ZTTS ze pokonując w półf inale ULKS 
Złocieńca. Porażki te nie wpłynęły Ty c h o w o ,  a  w  f i n a l e  U K S  
zbyt deprymująco na młodych „Pomorzanin” Nowograd. Zawody te 
zawodnikach gdyż w następnych by ł y  e l im inac ją  do  tu rn ie ju  
m e c z a c h  t y c h  r o z g r y w e k  półfinałowego w Gniewie koło 
w Postominie wysoko, bo 10:0 Starogardu Gdańskiego z udziałem 
wygrali z MGLKS „Nasiennik” Gryfice d r u ż y n  z  w o j e w ó d z t w  
i UKS „2005” Białogard wynikiem 9:1.wielkopolskiego, pomorskiego, 
Na osiem startujących zespołów k u j a w s k o - p o m o r s k i e g o  
w grupie wschodniej województwa i zachodniopomorskiego.
pingpongiści UKS „Czarni”, po W zawodach półfinałowych 
rozegraniu sześciu meczów, zajmują w Gniewie nasi zawodnicy, na osiem 
czwartą lokatę.uczestniczących zespołów w tej 

kategorii, po bardzo dobrej grze II WTK młodzików
w grupie, zajęli miejsce w przedziale 
5-6. W drugim wojewódzkim turnieju 

k l a s y f i k a c y j n y m  m ł o d z i k ó w  
III Liga w Wierzbięcinie UKS „Czarni” był 

reprezentowany przez trzech Seniorzy UKS „Czarni” Pieszcz 
zawodników tej kategorii wiekowej. w ciągu miesiąca rozegrali cztery 
Nasz żak Jakub Leśniewski i młodzik mecze ligowe. Będąc gospodarzem 
Arek Ciesielski dotarli w tych zawodów podejmowali dwa bardzo 
zawodach do półfinałów gdzie ulegli s i lne  zespo ły  ze  Szczec ina 
swoim rywalom.(w osłabionym składzie z dwoma 
W braterskim pojedynku o 3 – 4 kadetami).
miejsce w turnieju młodszy tym Drużynie Salosu I Szczecin ulegli 
razem okazał się lepszy od swojego w stosunku 1:9, a Salonowi II 2:8.
kolegi. Trzeci z naszych Dawid W meczach wyjazdowych z UKS 
Jażdżewski został sklasyfikowany na „Traper” Złocieniec uzyskali wynik 
11-12 miejsce.W turnieju startowało niekorzystny bo 4:6, a z zespołem 
28 zawodników tej kategorii.„ALGA” ZTTS Złocieniec wygrana 

Andrzej Ugorskistosunkiem 8:2.

Drużyny liczyły 5 osób w polu 
i „matka”, grano na boisku do piłki 
siatkowej, gra odbywała się na czas po 
osiem minut na ilość zbić. 
Usportowione dwa ognie, konkurencja 
dla kobiet, zgromadziła 10 sołectw, 
które rozlosowane do dwóch grup, 
rozegrały ostatnią konkurencje 
Gminnego Współzawodnic twa.  
W grupie „A” spotkały się Marszewo, 
Masłowice, Pieszcz, Wszędzień, 
Złakowo. W grupie „B” Postomino, 
Chudaczewo, Pieńkowo, Łącko, 
Naćmierz. 

Po rozgrywkach grupowych 
rozegrano mecze finałowe. Sołectwo 
Złakowo w meczu o dziewiąte miejsce 
pokonało Naćmierz 5:3. Sołectwo 
Wszędzie pokonując Postomino, które 
w roku ubiegłym było drugie, 12:7 
zajęło 7. miejsce. W drużynie 
Wszędzienia wystąpiła sołtysowa 
Maria Lech-Szajner. O piąte miejsce 
Masłowice pokonały Łącko 19:17 po 
zaciętej walce. Trzecie miejsce 
przypadło dla Pieszcza, które wynikiem 
19:9 pokonało drużynę Chudaczewo, 
będącą jedną z najmłodszych drużyn, 
a w drużynie Pieszcza grała najstarsza 
zawodniczka Teresa Stępień. Do 
meczu finałowego drużyny Pieńkowa 
i Marszewa trafnie dobrały pierwsze 
piątki. Fani drużyn dzielnie zagrzewali 
swe zespoły do walki, reagując na 
każde zbicie, wyłapanie, uniki. 

Trochę nieporadności wkradło się 
w szeregi pieńkowskiej drużyny, 
w której nie było współpracy z „matką”. 
Marszewianki szybkimi przerzutami do 
„matki” pewnymi przechwyceniami 
i zwinnością, celnymi trafieniami 
powiększały przewagę ostatecznie 
w y g r y w a j ą c  8 : 5 .  O p i e k u n e m  
marszewskiej drużyny był Wacław 
Kosmalski, który cieszył się ze 
zdobycia pucharu wraz ze swymi 
zawodniczkami, Emilią Polechońską, 
Oliwią i Izabelą Bury, Klaudią 
Stelmasik, Sandrą Piorunowską, 
Natalią Dwulit, Moniką Jeżewską. 
Najlepszymi zawodniczkami turnieju 
uznano Oliwie Bury z Marszewa i Arletę 
Lech z Pieszcza. 
O s t a t e c z n e  w y n i k i  t u r n i e j u :  
1. Marszewo, 2. Pieńkowo, 3. Pieszcz, 
4. Chudaczewo, 5. Masłowice, 
6. Łącko, 7. Wszędzień, 8. Postomino, 
9. Złakowo, 10. Naćmierz. 
Nagrody upominki do czwartego 
miejsca ufundowała Gminna Komisja 
R o z w i ą z y w a n i a  P r o b l e m ó w  
Alkoholowych. Sędziowalii Maciej 
Pominkiewicz i Krzysztof Ugorski. 

Zdzisław Ludwikowski

Liga Halowa
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DYG w Trinwillershagen

W dniach 26 – 28 października A wszystko w otoczeniu przepięknej 
2007r. Zespół Tańca DYG I przyrody Rugi jsk iego Parku 
z Gimnazjum w Postomin ie  Narodowego.
p r z e b y w a ł  z  w i z y t ą  Punk tem ku lm inacy j nym 
w zaprzyjaźnionej niemieckiej naszego pobytu był występ zespołu 

w Domu Kultury w Trinwillershagen. 
Dziewczęta zatańczyły pięć układów 
choreograficznych. Ich pokaz został 
owacyjnie przyjęty przez widownię 
i wysoko oceniony przez gospodarzy 
wizyty. Dziewczynki bisowały i były 
ogromnie szczęśliwe. Razem z nami 
wystąpiła jeszcze orkiestra dęta 
z Tessin oraz zespół taneczny 
z Zingst. Wśród widzów znaleźli się 
r a d n i  g m i n y  P o s t o m i n o  
i Trinwillershagen oraz mieszkańcy 

gminie Trinwillershagen. Wyjazd ten 
tej gminy. 

odbieramy jako wyróżnienie 
Wycieczka ta to dobry początek 

i nagrodę za c iężką pracę 
kontaktów między obiema gminami. 

i osiągnięcia tancerek. Dziewczęta 
Chcemy uczyć się od siebie 

należą do zespołu już dziewiąty rok 
nawzajem, poznawać kulturę 

i mają na swoim koncie wiele nagród 
i obyczaje obu społeczności. Cieszymy się, iż mogliśmy godnie i sukcesów w licznych konkursach 

reprezentować Postomino podczas g m i n n y c h ,  p o w i a t o w y c h  
tej wizyty.i wojewódzkich. 

Na ręce wójta Gminy Postomino Pobyt w Niemczech był bardzo 
pana Zbigniewa Galka kierujemy dobrze przygotowany. Mieszkaliśmy 
serdeczne podziękowania za w pięknym pensjonacie i odbyliśmy 
zaufanie i umożliwienie wyjazdu, i n t e r e s u j ą c ą  w y c i e c z k ę  p o  
który był wspaniałą przygodą dla nas zakątkach gminy. Zwiedzaliśmy 
wszystkich.między innymi Muzeum Morza 

Instruktor Zespołu DYG Iw Stralsundzie, szkołę w Zingst, 
 Krystyna Gąsiorowskaodbyliśmy spacer po przepięknej 

miejscowości nadmorskiej – Barth. 

Przez dwa dn i  Debrzno 
rozbrzmiewało muzyką ludową, 
piosenkami i tańcami z różnych 
regionów.

W Ogólnopolskim Przeglądzie 
Zespołów Ludowych, Biesiadnych 
Śpiewaczy im. Świętego Andrzeja 
wystąpiła nasza kapela ludowa 
“Pieńkowianie”. W kategorii otwartej 
zespołów śpiewaczych, na 22 
zespoły, “Pieńkowianom” przypadło 
I wyróżnienie. W kategorii solistów 
wystąpił Kazimierz Białowąs, który 
wyśp iewa ł  t r zec ie  m ie j sce .  
Gratulujemy!

Zdzisław Ludwikowski

Koniec sezonuKazimierz wyśpiewał

Tegoroczny Dzień Edukacji M. Matyjasek, P. Przybylski ,  
Narodowej w naszym gimnazjum był W. Wilawer, B. Rękas, M. Fijałkowski 
niezwykle interesujący i wesoły. (kapitan drużyny). Trener i sędzia - 
Uroczystość podzielona została na P. Macuga. Motto drużyny chłopców 
dwie części. W części pierwszej brzmiało „Pogromcy nauczycieli”.
uczennice klasy lIa przygotowały Nauczycieli reprezentowali 
zabawny skecz, którego akcja toczy następujący zawodnicy: T. Ościak, K. 
s i ę  p o d c z a s  o b r a d  r a d y  U g o r s k i ,  M .  P o m i n k i e w i c z ,  
pedagogicznej, w bliżej nieokreślonej A. Drapała, M. Lupa i J. Kisielowski 
„Szkole Przyszłości". Podczas (kapitan drużyny). Zawołanie tej 
przedstawienia uwagę słuchaczy drużyny to „ Belfer ".
przyciągały niewinne, żartobliwe Pierwszy set wygrali uczniowie 
dialogi kierowane pod adresem minimalną różnicą punktów (25 : 23). 
nauczycieli. Drugiego seta wygrali nauczyciele 
Po przedstawieniu rozpoczął się (15:25). Trzeciego seta znów wygrali 
długo oczekiwany towarzyski mecz nauczyciele (17 : 25), co przyniosło 
siatkówki, który już kilka dni im zwycięstwo. Oczekujemy na 
wcześniej zaproponowali uczniowie rewanż.
swoim nauczycielom. Skład drużyny Uczennica klasy Ila
c h ł o p c ó w :  M .  J a k u b i k ,  Karolina Sutryk
E. Kuśmie rczyk ,  P.  Nowak ,  

„Najważniejszą rzeczą, jakiej uczą nas nasi nauczyciele,
jest to, że wszyscy jesteśmy sobie potrzebni!" 

Naszym nauczycielom najlepsze życzenia składa wdzięczna młodzież.

O nauczycielach nigdy za wiele



grudzień 2007

Rekreacja

    17Szept Postomina

powrocie czekała terenu sprawiła, że znajduje tu 
na nich nie lada miejsce  do gniazdowania wiele 
niespodzianka – gatunków ptaków, choćby bielik, 
kąpiel w basenie. puchacz, żuraw i wiele innych.
D o  d y s p o z y c j i  Po przejściu wielu kilometrów Słowiński Park Narodowy 

mieliśmy również salkę sportową naszym oczom ukazała się wysoka położony jest w północnej części 
i boiska do gry w siatkówkę plażową. na ponad 30 metrów nad poziomem województwa pomorskiego na 
Drug iego dn ia  po jecha l i śmy morza wydma. Sprawiała  ona Nizinie Gardeńsko- Łebskiej. 

niesamowite wrażenie. Czuliśmy Swą nazwę zawdzięcza grupie 
się jak na pustyni. Dzieci mogły l u d n o ś c i  K a s z u b s k i e j  
rozładować swą energię szalejąc i Słowińcom. Unikatem na skalę 
w piaskach.światową są ruchome wydmy na 
Zadowolenie dzieci nie zmącił mierzejach. Zważywszy na fakt, 
nawet grad, który dopadł nas że tereny te są ściśle związane 
w d r o d z e  p o w r o t n e j .  z kulturą Pomorzan, a więc 
Przemoczeni, ale uśmiechnięci i n a s z ą ,  p o s t a n o w i l i ś m y  
wróciliśmy do ośrodka, gdzie przybliżyć historię Słowińców 
czekał  na nas smakowity dzieciom ze Szkoły Podstawowej 
kaszubski obiad.w Korlinie i z Zespołu Szkół 
Ostatniego dnia postanowiliśmy w Jarosławiu.
u d a ć  s i ę  d o  o g r o d u  Nasza przygoda rozpoczęła się 
ornitologicznego. Tutaj można 17 października 2007r, kiedy to 
by ło  podz iw iać  bogac two udaliśmy się do Nowęcina 
gatunków ptactwa z różnych stron w g m i n i e  W i c k o .  P o  melexami do Rabki – sezonowej 

świata.Wyjazd nie miał na celu tylko zakwaterowaniu w przepięknym o s a d y  r y b a c k i e j ,  d o  k t ó r e j  
walorów edukacyjnych ale służył ośrodku nad brzegiem jeziora w przeszłości nie miały wstępu 
także integracji młodzieży z obu Serbsko wyruszyliśmy podziwiać kobiety ze względu na przesąd, iż 
szkół. Mierzeję Łebską. Spacerując po odstraszają ryby. To tu rozpoczęła się 
Opiekunowie: Edyta Stachowska, Łebie dzieci miały okazję zobaczyć t rasa  do  ruchomych  wydm.  
Radosław Wąsiewskiport jachtowy, niektórzy skosztowali Większość dzieci zachwycała się 

Mleczsmakołyków kuchni kaszubskiej. Po florą i fauną parku. Niedostępność 

Osta tn i  już  w tym roku otrzymali. W sympatycznym nastroju Zapraszamy do uczestniczenia 
(4 listopada) rajd rowerowy klubów turyści posilili się pieczonymi w turystyce rowerowej w przyszłym 
„Marys ieńka”  i  „B łyskawica”  kiełbaskami i wyruszyli przez las do roku. Przewidywane są dalsze trasy, 
prowadził po leśnych drogach Kanina. Po drodze odbyło się miłe np. do Doliny Charlotty, do „Zielonej 
w okolicach Ronina i Chudaczewka, spotkanie z kołem łowieckim Szkoły pod Bocianim Gniazdem” za 
a zakończył się w Kaninie. Aura „Cyranka,” świętującym przy ognisku Sławnem oraz do Orzechowa.  
bardzo łaskawie potraktowała swojego patrona - Huberta. Warto wzmacniać swoją kondycję, 
50 rowerzystów, pozwalając im Wspaniałe - jak zwykle - warto być i współpracować w grupie, 
cieszyć się z kontaktu z jesienną przy jęc ie  zgotowa ła  żeńska warto „Zachować trzeźwy umysł”.
przyrodą, a także przeżywać społeczność Kanina z panią sołtys Teresa Rysztak
sportowe emocje nad Wieprzą. Janiną Grzejszczak na czele. Stoły 

uginały się od pysznych ciast, ale 
uczestnicy rajdu mieli jeszcze jedno 
zadanie w ramach kampani i  
„Zachowaj trzeźwy umysł”. Należało 
„zbudować” dom z dostępnych 
materiałów. Trawy, gałęzie, papier 
i co kto miał - wszystko się przydało. 
Wspaniałą inwencją twórczą 
wykazali się: Irena Szost, Marianna 
Zdrzen iecka,  P io t r  Tomczyk  
z Rodziną, Marek Gawęda z Żoną, 
Zofia Podemska, Halina Małek oraz 

Tam odbyły się mistrzostwa Krystyna Klejbs. Trzeba było widzieć 
k lubu w puszczaniu kaczek te domy - po prostu cuda.
(2 tygodnie po parlamentarnych Ostatnim punktem każdego 
wyborach). Mistrzowskimi rzutami ra jdu  jes t  losowan ie  wśród  
popisali się: Szymon Szejna, Piotr uczestników różnych gadżetów. 
Tomczyk, Grzegorz Antosik oraz Każdy - z wypiekami na twarzy - 
Halina Małek, Helena Malec czeka na swój numer i każdy się 
i Mariannna Zdrzeniecka. Wszyscy cieszy z wygranej.
się starali, ale tylko oni nagrody 

Wspólny wyjazd

Rajdowe pożegnanie w jesiennej złocistości

Miesięcznik Gminy Postomino
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Już od pięciu lat dzieci ze specjalistycznym firmom odzysku 
ś w i e t l i c  o p i e k u ń c z o  -  jest  taką formą działalności  
wychowawczych w Pieszczu i w związku z tym wystawione 
i w Postominie aktywnie uczestniczą zostaną specjalne pojemniki na 
w akcji „Zbieramy zużyte baterie”. zużyte baterie w niżej wymienionych 
W każdym gospodarstwie domowym punktach: w holu Urzędu Gminy 
są urządzenia zasilane bateriami. w P o s t o m i n i e ,  w  s k l e p i e  
Zużyte baterie dzieci przynoszą do s p o ż y w c z y m  p .  G ą b k ó w  
placówek, gdzie gromadzone są w Pieńkowie, w sklepie spożywczym 
w specja lnych po jemnikach.  w Staniewicach, w szkołach 
W zamian otrzymują drobne gadżety w P i e s z c z u ,  S t a n i e w i c a c h  
sponsorowane przez Organizację i Postominie.
Odzysku „Reba”. Prosimy, aby nie wyrzucać 

Nasza gmina wspiera działania baterii do pojemników na śmieci, 
mające na celu ochronę środowiska tylko do specjalnie przeznaczonych 
naturalnego, a właśnie zbiórka na ten cel pojemników.
zużytych baterii i przekazywanie ich (ryt.)

To nie problem.

W ostatnim numerze „Szeptu” 
i n f o r m o w a l i ś m y  n a s z y c h  
Czytelników o szerokiej ofercie usług 
medycznych w „Ars Medica” 
w Postominie, zwracając szczególną 
uwagę na gabinet okulistyczny. 
Okazuje się, że jest bardzo duże 
zapotrzebowanie na tę specjalizację 
i w związku z tym kierownictwo 
ośrodka zdrowia zaprosiło do 
współpracy optyka. Tak więc po 
w y j ś c i u  o d  o k u l i s t y  m o ż n a  
w następnym gabinecie dopasować 
oprawki, zamówić okulary.

Pan Marek Rzepecki ma swój 
z a k ł a d  w  D a r ł o w i e  n a  u l .  
Wieniawskiego, ale w dniach, kiedy 
w „Ars Medica” przyjmuje okulista 
(czyli wtorki i środy) przywozi ze sobą 
ok. setki oprawek i czeka na 
pacjentów, aby dopomóc w wyborze 
okularów. 

Swo ją  o fe r tę  p rezen tu je  
następująco:
Realizacja recept na okulary:

- oprawki własne (wymiana 
soczewek),

- oprawki nowe (do zakupienia),
- zniżki (refundacja) NFZ na 

soczewki,
- Rabat 10% na całość zlecenia 

(soczewki, oprawki, usługa)
K o s z t  o p r a w e k  w a h a  s i ę  
(w zależności od producenta) od 26 
zł. do 1000 zł. Czas realizacji recepty 
(również w zależności od soczewek) 
ok. tygodnia.

Teresa Rysztak

Koniec sezonuOkulary?

Zbieramy zużyte baterie

W  r e l a c j i  z  p r z e b i e g u  w konkurencji siłowania się na rękę. Pieszczanki.
dożynkowych imprez sportowo - Otóż jeden z naszych uważnych Czytelnikowi i Pieszczankom 
rekreacyjnych podaliśmy, że po raz Czytelników informuje, że nie były to przesyłamy pozdrowienia.
pierwszy w dziejach naszej gminy pierwsze zawody tego typu, bowiem Sza
przeprowadzono rywalizację pań w latach 90-tych na rękę siłowały się 

Czytelników interwencje
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Chyba coś w tym jest, że „zimna wyższa od tej, w której woda zmienia i z uśmiechem na twarzy do wody 
woda zdrowia doda”. Postolińskie się w lód. weszła Pani Ewa Ciróg z Nosalina – 
Morsy mają się dobrze, a nawet Tradycją jarosławieckich kąpieli zostając drugą rodowitą morśinką 
pokusiłbym się powiedzieć, że wejście do wody poprzedza hejnał z n a s z e j  g m i n y  p o  P a u l i  
bardzo dobrze. odegrany myśliwskim rogiem przez Skórzewskiej. Tym samym pani Ewa 

morsa Ryszarda Nasiadko. Po wraz z mężem Krzysztofem i synem 
ostatnim akordzie hejnału wesoła Arturem stworzyli pierwszą rodzinę 
i rozkrzyczana 78 osobowa grupa „morsową” naszej gminy.
morsów, w tym 30 morsinek S p o n s o r a m i  s p o t k a n i a  
wskoczyła do wody. integracyjnego Morsów byli: Ubojnia 

Na tę chwilę czekała publiczność 
zgromadzona na plaży i schodach, 
rozbłysły flesze, rozbrzmiewały 
zachęcające okrzyki, padały pełne 
podziwu słowa. Niektórzy pierwszą 
kąpiel potraktowali przebywaniem 
w wodzie 5 minut, ale była grupa, Jest nas już 28 osób. Można 
która wyszła z wody po 15 minutach.powiedzieć, że zaszczepiliśmy, 
Jednak to, ile zostaje się w lodowatej sporej grupie, walkę ze słabościami.
wodzie nie ma znaczenia – 11 listopada do Mielna udała się 12 
najważniejsze jest to, by do niej osobowa grupa postomińskich 
wejść. Po kąpieli postomińskie morsy Sendeccy – Bobrowicki, Energia – M o r s ó w ,  a b y  u r o c z y ś c i e  
zaprosiły wszystkich na rewelacyjny operator Słupsk, EKO-WODROL z koszalińskimi i mieleńskimi 
żurek, chleb ze smalcem, grzańca K o s z a l i n ,  O g r o d n i c t w o  –  m o r s a m i  r o z p o c z ą ć  s e z o n  
i kiełbaski z ogniska. Kwiatkowscy, Piekarnia Taja – lodowatych kąpieli.
Morsy wymieniały doświadczenia Jarosławiec, Mors radny Janusz A 18 listopada do Jarosławca, na 
i namawiały niezdecydowanych do Sowiński oraz jeszcze nie Mors nasze zaproszenie, zjechało się 78 
zimowej kąpieli. Krzysiu Klimkowski.morsów z Koszalina, Białogardu, 

Wójt Zbigniew Galek nie ukrywał Terminy najbliższych kąpieli:  S ł u p s k a ,  D a r ł o w a ,  S ł a w n a  
zadowolenia udzielając wywiadów do 23.XII – Jarosławiec, 26.XII – kapiel i okolicznych miejscowości.
prasy powiedział: Coraz więcej osób świąteczna – Jarosławiec, 30.XII – Tradycyjnie wspólne ćwiczenia, 
decyduje się na zostanie morsem. kąpiel pożegnania roku, 6.I.2008 które przed lodowatą, zimową 
Jak zaczynaliśmy dwa lata temu było kąpiel rocznicowa.k ą p i e l ą  s ą  k o n i e c z n o ś c i ą ,  
nas sześciu. Dziś jest ponad 20. Zdzisław Ludwikowskipoprowadziła morsinka , Grażyna 
Coraz więcej jest też publiczności, Chudy. Kilka minut energicznego 
która przychodzi nas oglądać. Sam aerobiku rozgrzało w morsach krew 
kąpię się dla przyjemności i dla na tyle, że spokojnie mogły wbiec do 
z d r o w i a .  P o  r a z  p i e r w s z y  wody. Temperatura wody była trochę 

Morsy - rozpoczęcie sezonu

Pi łkarze F lor iana Łącko,  debiutu jący  
w rozgrywkach sławieńskiej Klasy B, po pierwszej 
rundzie zajęli 8. miejsce w tabeli gromadząc dziewięć 
punktów w 9-ciu rozegranych meczach (stosunek 
bramek 25:31).

Sza

Morsy i zdrowie

Do klubu „Wiking” w gminie Postomino
Śpieszą dziś morsy z całego powiatu.
Zapisz się koniecznie więc i ty z rodziną,

Jaki jesteś mężny – Dziś pokażesz światu!

Nie boisz się przecież srogiego Neptuna,
Co w Bałtyku wodę czyni lodowatą,
Temperatura sięga zimnego bieguna

A ty wchodzisz do niej – Jakby było lato!

Najtrudniej się przemóc – Lecz Neptun łaskawy,

Więc hartuj swe ciało – Wiek nieważny wcale!

I całą rodzinę zaproś do zabawy

Jak widzisz – Klub „Wiking” hartuje wspaniale!

Wiele przy tym zyskasz, prócz przedniej zabawy:
-Katar nie dokucza, grypa cię nie bierze.
Warto się hartować dla ważnej sprawy

- Choroby precz pójdą! – Mors odpowie szczerze.

Jarosławiec wciąż zaprasza i Bałtyk się kłania.
Hartuj duszę swą i ciało i już nie stój z boku.
Cóż za radość ze spotkania!
Morsów w klubie coraz więcej jest każdego roku!

Jadwiga Michalak

Debiut Floriana
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Gminne współzawodnictwo 2007

Nie biorę, nie pale, nie piję, biegam, jedną minutę na mecie swego brata w turnieju sołectw, najlepiej wypadł 
gram w piłkę, jeżdżę rowerem i zdrowo Jacka Antosika. Trzecie miejsce Wszędzień, zajmując siódme miejsce, 
żyję – te walory życia były promowane wywalczył Marcin Winiarski z Łącka. Jezierzany miejsce dziewiąte, a Nosalin 
w ś r ó d  u c z e s t n i k ó w  Wśród kobiet naj lepszą trzynaste.
Jubileuszowego X Gminnego okazała się Sylwia Kamińska Niektóre sołectwa korzystały 
Współzawodnictwa Sołectw. p r z e d  K l a u d i ą  B u r s k ą  z regulaminowej możliwości pozyskania 

Zachowując integrację i Eweliną Cuper. Drużynowo 1 zawodnika z innego sołectwa, które nie 
ś r o d o w i s k  w i e j s k i c h  kolejność sołectw: Masłowice wystawiło reprezentacji. Konkurencja 
rywal izowało 25 so łectw przed Jezierzanami i Łąckiem. sportowy przekładaniec wielobojowy 
w siedmiu konkurencjach takich Rekreacja dożynkowa, został wycofany z tegorocznego 
jak: w skład której wchodzą dwie współzawodnictwa.  W sk ładach 
- piłka siatkowa – 225 osób, konkurencje dożynkowego sołeckich w konkurencjach zespołowych 
- halowa piłka nożna – 310 osób, współzawodnictwa (strzelanie startowały kobiety.
- bieg wokół Łącka – 32 osoby, z  bron i  pneumatyczne j   Największy sportowy postęp 
- tenis stołowy – 65 osób, dożynkowy tor przeszkód) wygrało w stosunku do roku ubiegłego poczyniły 
- rekreacja dożynkowa – 155 osób, s o ł e c t w o  P i e ń k ó w k o  p r z e d  sołectwa: Łącko, Naćmierz, Pieszcz, 
- piłka ręczna – 117 osób, Wszędzieniem i Pieńkowem. Strzelanie Korlino. Spadek aktywności zanotowały 
- usportowione dwa ognie – 90 osób. wygrało Pałówko, przed Pieńkówkiem Pałowo, Wilkowice, Chudaczewo, 

Wystartowało 994 osób, co stanowi i Wszędzieniem, a w torze dożynkowym Mazów.
14% mieszkańców gminy, a 89% sołectw. Pieńkówko pokonało Tyń Udział w czterech konkurencjach, 

To iż potencjał siatkarski istnieje i Kanin. jako zawodnik, zaliczył Wacław 
wśród mieszkańców gminy, może W turnieju piłki ręcznej K o s m a l s k i  z  M a r s z e w a .  
świadczyć udział 15 sołectw w turnieju udział wzięło 13 sołectw, z 16 Na jba rdz ie j  uspor tow ioną  
siatkarskim, który rozegrano w dwóch zg łoszonych.  So łectwo so ł t ysową b io rącą  udz ia ł  
etapach 3 i 24 lutego. Pieńkowo nie przystąpiło do w zawodach była Maria Lech-

Z rozegranych 16 pojedynków obrony ubiegłorocznego Szajner z Wszędzienia. Wśród 
finałowych, aż siedem zakończyło się tytułu mistrza gminy. radnych aktywnie uczestniczyli 
setem tie brekowym. Podobnie jak rok Strzelono 280 bramek w 31 w zawodach, Adam Drapała, 
temu tytuł mistrza obroniła drużyna m e c z a c h .  W i e k o w o  Bogdan Bury i Daniel Pakos.
sołectwa Pieszcz, drugie miejsce najstarszą drużyną było K l a s y f i k a c j a  k o ń c o w e  
przypadło dla Postomina a trzecie dla s o ł e c t w o  M a r s z e w a .  współzawodnictwa przedstawia 
Marszewa. S o ł e c t w a  J e z i e r z a n y  się następująco:

i Złakowo zadebiutowały w turnieju. 1. Łącko – 80,5 pkt
W meczu finałowym Postomino pokonało 2. Postomino – 75 pkt
Chudaczewo, trzecie miejsce przypadło 3. Pieszcz – 69 pkt
dla Jarosławca, najgłośniejszej drużyny 4. Naćmierz – 61 pkt
turnieju. 5. Pieńkowo – 60 pkt

U s p o r t o w i o n e  d w a  o g n i e ,  6. Marszewo – 56 pkt
konkurencja dla kobiet zgromadziła 10 7. Wszędzień – 52 pkt
sołectw, które w składach 5-cio 8. Masłowice – 44 pkt
osobowych i „matka”, grano na czas po8 9. Jezierzany – 39 pkt
minut, na ilość zbić na boisku do piłki 10. Chudaczewo – 37 pkt
siatkowej. Marszewo pokonała 8:5 11. Jarosławiec – 36 pkt
Pieńkowo, a miejsce trzecie przypadło 12. Korlino – 30 pktRekordowa ilość 20 sołectw wzięła 
dla Pieszcza, które pokonało 19:9 13. Nosalin – 27 pktudział w turnieju halowej piłki nożnej, 
Chudaczewo. Wszystkie konkurencje 14. Pałowo – 25,5 pktktóry rozegrano w dwóch etapach 10 i 24 
przebiegały w sportowej rywalizacji 15. Staniewice – 19 pktmarca. Sensacją tegorocznego finału 
i zasad fair play. Protesty nieliczne 16. Karsino – 17 pktbyło zakwalifikowanie się reprezentacji 
rozpatrywano od ręki. 17. Złakowo – 16 pktsołectw Korlina i Wszędzienia do 

Z 21 do 25 sołectw wzrosło 18. Pieńkówko – 15 pktścisłego finału. W rozegranych 55 
jubileuszowe współzawodnictwo, które 19. Kanin – 11 pktmeczach strzelono 172 gole.
promowało zdrowy styl życia poprzez 20. Tyń – 11 pktW konkursie żonglerki Rafał Dura 
uprawianie sportów na świeżym 21. Królewo – 10 pktpodbił 123 razy pilkę w ciągu minuty. 
pow ie t r zu  i  w  ha l i  spo r towe j .  22. Rusinowo – 7 pktW finale Postomino pokonało Łącko 5:2, 
Współorganizatorem wszystk ich 23. Mazów – 4 pktat rzecie mie jsce przypadło d la 
konkurencji była Gminna Komisja 24. Wilkowice – 4 pktPieńkowa.
R o z w i ą z y w a n i a  P r o b l e m ó w  25. Pałówko – 4 pktTrzynaście sołectw stawiło się 
Alkoholowych, fundując nagrody, Zdzisław Ludwikowskiw miesiącu kwietniu do turnieju tenisa 
upominki, pierwszym czterem sołectwom stołowego, gdzie niepokonane do tej 
w każdej konkurencji.pory Pieńkowo w meczu finałowym 
We wszystkich 7. konkurencjach udział przegrało z gospodarzami Pieszczem. 
wzięły 4. sołectwa: Łącko, Postomino, Trzecie miejsce wywalczyło Postomino.
Pieszcz, Naćmierz.Wymowne promowanie zdrowego 
W 6. konkurencjach 3. sołectwa: stylu życia można było zobaczyć 
Wszędzień, Masłowice, Kor l ino, podczas biegu przełajowego wokół 
5. konkurencjach: Pieńkowo, Marszewo, Łącka. W grupie 32 uczestników na 
Jarosławiec, Złakowo. Po jednym udziale starcie było 13 kobiet. Po raz kolejny 
zaliczyły sołectwa Pieńkowo, Tyń, Grzegorz Antosik pokazał kto na terenie 
Królewo, Pałówko.gminy w tej konkurencji rozdaje karty, 

Ze startujących po raz pierwszy zwyciężając pewnie pokonując ponad 
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2 grudnia w sali miejscowego 
Zespołu szkół, odbył się "III 
Mikołajkowy turniej piłki nożnej". 
Udział wzięli młodzi pasjonaci piłki 
nożnej ze szkół podstawowych. Na 
starcie stawiło się 9 drużyn, w tym 
d w i e  d r u ż y n y  U K S  W I E Ż A 
Postomino.  Dla naj lepszego 
bramkarza statuetkę odebrał Jan 
Marczyński ze Sławy Sławno. 
Najlepszym strzelcem został Patryk 
Gościłowicz ze SP nr 1 w Ustce, 
a najlepszym zawodnikiem uznano 
Kacpra Zdrzenieckiego z Wieży 
Postomino. Puchar Fair Play 
zdobyła drużyna UKS GRABOWA 
LEJKOWO.

 
Mecze finałowe:
- miejsce 9 zespół UKS Orzeł 
Objazda II
- o miejsca 7 / 8 UKS Jantar Korlino - 
UKS Grabowa Lejkowo 3 : 2
- o miejsca 5 / 6 UKS Objazda I - UKS 
Wieża Postomino II 2 : 1
- o miejsca 3 / 4 Sława Sławno - SP nr 
1 Ustka  2 : 2 karne 2 : 0
- o miejsca 1 / 2 OSiR Darłovia 
Darłowo - UKS Wieża Postomino 2:1

Zespoły Gospodarzy zagrały 
w następujących składach : 
UKS WIEŻA POSTOMINO I:
Kacper Dybiec, Damian Białowąs, 
Daw id  Jażdżewsk i ,  Kacpe r  
Zdrzeniecki, Adrian Ufniarz, Patryk 
Jachemek.
UKS WIEŻA POSTOMINO II:
Bogdan Andrik, Artur Kłos, Paweł 
Kmieciak, Paweł Dybiec, Jakub 
Kosmalski, Łukasz Masłyk, Bartosz 
Jachemek.

Marek Domżałowicz

turnieju były zaprzyjaźnione kluby zdobywając cztery złote medale, 
z P o m o r z a .  A d e p c i  k a r a t e  a najlepszą zawodniczką Daria 
r y w a l i z o w a l i  w  d z i e s i ę c i u  Gertig zdobywając trzy złota i jedno 
kategoriach wiekowych w kata, srebro, najlepsi zawodnicy otrzymali 

Pierwszego grudnia 2007 kumite, kata synchroniczne i walki puchary i  nagrody rzeczowe 
w P o s t o m i n i e  o d b y ł  s i ę  reżyserowane. Każdy z uczestników wręczone przez wójta gminy 
„I Mikołajkowy Turniej o Puchar wójta turn ie ju  o t rzymał  upominek,  Zbigniewa Galka.
Gminy Postomino w Karate  a większość zdobyła upragnione Mirosław Gertig
Kyokushin”. Organizatorem turnieju medale. Najlepszym zawodnikiem 
był UKS „WIEŻA”. Uczestnikami turnieju został Łukasz Cichy 

Chudy, Henryk Chudy i Adam 
235 zawodników starszego Malinowski „zaliczyli” wszystkie biegi. 

i młodszego pokolenia zjechało do Dla zwycięzców wszystkich kategorii 
Jarosławca na VII Mikołajkowy Bieg wiekowych Park Wodny „Jan” 
Powitania Zimy, z różnych stron ufundował wejściówki. Choinki do 
kraju. Od godz. 11:00 co dziesięć d e k o r a c j i  t r a s y  u f u n d o w a ł o  
minut na trasy biegowe 600, 800, Nadleśnictwo Sławno. Pilotaż 
1000, 2000m wybiegała młodzież wszystkich biegów zapewniła Straż 
w różnych grupach wiekowych. Graniczna w Ustce. Trasę biegów 

zabezpieczała Straż Gminna wsparta 
64 zawodników, w tym 10 kobiet s t r a ż n i k a m i  j e d n o s t e k  O S P 

wystartowało w biegu głównym na Masłowice i Łącko. Wspaniałą, 
dystans ie 6000m. Zwycięży ł  z a c h w a l a n ą  g r o c h ó w k ę  
Radosław Dudycz – Kołczygłowy, przygotowały kucharki Zespołu Szkół 
przed Adamem Thielem z Lęborka w Jarosławcu. Oficjalnym sponsorem 
i ubiegłorocznym zwycięzcą, Piotrem biegu, który ufundował czapki 
Drwalem z Ustki. Czwartym był Artur mikoła jkowe i  czekolady był  
Pelo – Słupsk, piątym Paweł INTERMARSCHE ze Sławna. 
Pietraschke – Lębork, szóstym Jerzy S e k r e t a r i a t  p r a c o w a ł  p o d  
Kulczyk – Tychowo, na dziewiątej kierownictwem Piotra Grzejszczaka 
pozycji linię mety, podobnie jak rok wspierany przez Barbarę Nadolską, 
temu, minął Grzegorz Antosik Barbarę Kwiatkowską, Mirosławę 
zostając najlepszym zawodnikiem Lemtis, Marzenę Musur, Marię Lech-
naszego powiatu. Ze startujących Szajner.
pań jako pierwsza linie mety minęła 
Lucyna Kuklińska-Nurkowska ze Najliczniejszą szkołą był ZS 
Słupska, drugą była Irena Samoił- Postomino, który otrzymał puchar 
Kowalska – Bobolice, trzecią Klaudia przewodniczącego Rady – Bogdana 
Brzózka – Lębork. Czwartą Grażyna Niewińskiego. Puchar wójta za 
Chudy ze Sławska, zarazem punktację drużynową, powędrował 
zostając najlepszą zawodniczką do klubu biegacza Braci Petk 
powiatu. z Lęborka.

Zwycięzca i zwyciężczyni do Pozostałymi sponsorami biegu 
domu wrócili rowerami. Najlepszemu byli: Gminna Komisja Rozwiązywania 
m ę ż c z y ź n i e  u f u n d o w a ł o  g o  Problemów Alkoholowych, Energa 
Przedsiębiorstwo Budownictwa Słupsk, Curver Słupsk, Cukiernia – 
Ogólnego „Olszewski i Synowie”, Ciastkarnia TAJA Jarosławiec, 
a najlepszej kobiecie – Bank Przedsiębiorstwo Budownictwa 
Spółdzielczy w Ustce. Najstarszym Ogólnego Piotr Kołodziej – Górsko, 
zawodn i k i em by ł  Kaz im ie rz  Z a k ł a d  E l e k t r y c z n y  R e g i n a  
Buczyński z Koszalina (rocznik i Stanis ław Kowalscy,  Sklep 
1930). Sportowy PUMA Sławno, Kiosk 

Warzywny Witek, Gospodarstwo 
Pozowały do zdjęć, rozdawały Ogrodnicze Kwiatkowski, Rarytas-

czekolady na mecie, dzwonkami Po l  S łupsk ,  Sk lep Sowińsk i  
przywoływali niesfornych, słowem Postomino. 
wszędzie ich było pełno – to Mikołaje: Gościem honorowym biegu był 
A l i c j a  K u k o w s k a ,  J a d w i g a  słupski olimpijczyk Jan Huruk.
Krakowska i Daniela Igras.

Grzegorz Antosik, Grażyna Zdzisław Ludwikowski

Mikołajki z WIEŻĄ Bieg Mikołajkowy

Mikołajkowe karate
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Ogłoszenia

drobne

Usługa transportowa 
do 1,5T

 Samochód IVECO 
 ze skrzynią 4,10x2,07m

Jezierzany, ul. Zbożowa 24
76-107 Jarosławiec

tel. 059-810-95-78, 606-930-564

Najserdeczniejsze życzenia

z okazji 40-tej rocznicy ślubu

dla Zofii i Eugeniusza Kurek

życzy syn z żoną i dziećmi

Trwa nabór ludzi dobrej woli do 
pracy wolontarystycznej w Gminnym 
Punkcie Pośrednictwa Pracy, który 
rozpoczyna działalność przy 
G m i n n y m  O ś r o d k u  P o m o c y  
Społecznej. 

Zapraszamy!
Krystyna Ślebioda

Wolontariat

Spełnijmy marzenia Tomasza

W imieniu rodziców 27 letniego się z gorącą prośbą do ludzi dobrej 
Tomasza Skowronka zwracamy się woli o stworzenie Tomaszowi szansy 
z prośbą o pomoc finansową, która na lepsze samodzielne i aktywne 
pomogłaby zreal izować jego życie, takie jak przed wypadkiem. 
marzenia o powrocie do aktywnego, Jego marzeniem są specjalistyczne 
samodzielnego życia. Tomasz uległ protezy nóg, których koszt wynosi 
t r a g i c z n e m u  w y p a d k o w i  94.000 PLN - co stanowczo 
komunikacyjnemu – wpadł pod przekracza możliwości finansowe. 
pociąg i stracił obie nogi. Lekarze nie Fundacja na Rzecz Osób 
dawali mu szans przeżycia, na Niewidomych i Niepełnosprawnych 
szczęście silna wola Tomasza „Pomóż i Ty” 
zwyciężyła. Przed wypadkiem 81-535 Gdynia, ul. Płocka 5A, 
prowadził aktywne życie - pracował tel./faks (058) 663-81-41
w zakładzie kamieniarskim, czynnie  www.fundacjapomozity.sprint.pl
uprawiał koszykówkę. Obecnie  Nr konta:
porusza się wyłącznie na wózku 63 1160 2202 0000 0000 2920 6273 
inwalidzkim i dwa razy w tygodniu z dopiskiem:
jeździ na treningi koszykówki dla Protezy nóg 
osób niepełnosprawnych. Zwracamy dla Tomasza Skowronka

Uczniowie 
klasy Ib SP w Postominie 

serdecznie dziękują:

za
ufundowanie książki i słodką 

niespodziankę z okazji ślubowania

Gabrysi i Adamowi Pruske,
Teresie Toranowskiej i Sylwii Kijanka

Grażynie Kaczyńskiej 
i

Gminnej Spółdzielni “SCH” 
w Postominie

Wyrazy głębokiego współczucia 
z powodu śmierci 

Babci 
państwu 

Małgorzacie i Maciejowi 
Pominkiewiczom 

składają przyjaciele.

W dniu 31.12.2007 
KASA w Urzędzie Gminy 
Postomino będzie czynna 

do godziny 10:00.

Informuję, że "książeczkowe" 
dowody osobiste zgodnie z ustawą 
z dnia 7 września 2007 roku ważne 
są do dnia 31 marca 2008 roku. 
Jednak zgodnie z oświadczeniem 
wiceministra Spraw Wewnętrznych 
i Administracji, wydłużenie terminu, 
w którym stare dowody osobiste 
będą mogły poświadczać tożsamość 
i obywatelstwo polskie, nie jest 
tożsame z przesunięciem terminu 
wymiany tych dowodów.

Wnioski o nowy dowód 
osobisty należy składać do 
31 grudnia 2007 roku. Po tym 
t e r m i n i e  n a  p e w n o  n i e  
przekroczymy granicy na stary 
dowód osobisty.

Barbara Nadolska.

Koniec sezonu
Wymiana dowodów 

osobistych

Z w y c z a j  d e k o r o w a n i a  
bożonarodzen iowego drzewka 
przywędrował do nas z Niemiec. Do 
Polski przenieśli go niemieccy 
protestanci z końcem XVIII wieku, ale 
spotykany był tylko w miastach. 
Z czasem i na wsiach wyparła 
tradycyjną polską ozdobę, jaką była 
podłaźniczka.  

Już w czasach pogańskich 
choinka , świerk, sosna lub jodła były 
symbolem życia, radości, płodności 
i m i a ł y  m o c  u z d r a w i a j ą c ą ,  
cudotwórczą. Całe zielone drzewko 
z różnorodnymi pełnymi znaczenia 
ozdobami symbolizować miało siłę 
wciąż odradzającego się życia, 
płodności i dobrobytu. 

Dawniej tradycyjnymi zdobieniami 
choinkowymi były ciastka, pierniczki, 
orzechy, małe czerwone, tzw. rajskie 
jabłuszka, które symbolizowały grzech 
pramatki Ewy skuszonej owym 
jabłkiem. Choinkę ozdabiano też 
własnoręcznie wykonanymi w czasie 
adwentu ozdobami. Całe zielone 
drzewko op la tano ko lorowymi  
łańcuchami. Przypominały one węża, 
kusiciela. Potem zaczęto umieszczać 
na choince inne ozdoby, ale te już nie 
miały nic wspólnego z tradycją 
słowiańską, czy chrześcijańską. To 
dzięki choince dzień wigilijny stawał się 
dniem wyjątkowym takim, na który 
czekało się przez cały rok. Szczególnie 
dzieci lubiły ten dzień, ponieważ pod 
drzewkiem mogły znaleźć różne 
prezenty, które kochające ręce 
położyły tam na znak panującej wśród 
ludzi miłości i przyjaźni.

Jerry

Skąd ta choinka?

UWAGA!
Dnia 31.12.2007r. wnioski 

o wydanie dowodów 
osobistych przyjmowne 
będą do godziny 10:00
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.............................................................................
(imię, nazwisko, adres)

1 2 3 4 5 6 7 8 9 10

11 12 13 14 15 16 17 18 19 20

21 22 23 24 25 26 27 28 29 30 31

   Poziomo
  2. powietrzna podróż
  5. wojskowy bufet
  8. zawój Hindusa
  9. kończy zadanie
11. najdłuższy bieg - 42.195m
12. płyta sklejana z cienkich warstw
      drzewa
14. transport drzewa po wodnych   
      drogach
16. brany na muszkę
17. imię męskie
18. szczebiot ptaków, człowiek obłąkany
20. rodzaj torby podróżnej
21. sklepowy kontuar
22. bogactwo
26. węgierski taniec ludowy
31. zespół trzech instrumentalistów
32. coś absolutnie doskonałego
33. kula bilardowa
34. rodzaj metalowego łącznika
35. dopływ Wołgi
36. owoc lub majtki
37. urządzenie linowe do podnoszenia
      statków
38. forma sprawdzenia zasobu wiedzy
39. brak połysku
40. koleżanka Oli
41. pomieszczenie wynajmowane na
      pobyt czasowy

19. ustalony sposób odprawiania Pionowo
      obrzędów religijnych, obrządek1. wąsy i broda
21. woda w stałym stanie skupienia3. kluski do rosołu
23. topione lub homonizowane4. po zapadnięciu sceny
24. dzieło nieznanego autora6. sprostowanie błędów w druku
25. wyzwisko, przydomek nadany 7. piecza kuratela
      komuś8. obuwie sportowe
27. osada wioślarska10. kwestionariusz
28. kwiatowa grządka13. boiskowy pat
29. zbiór map15. okrzyk na cześć
30. fachowiec w zakresie melioracji17. nieodzowny atrybut krawca

Litery z kratek w prawym 
dolnym rogu czytane od 1 do 31 
u t w o r z ą  h a s ł o ,  k t ó r e  j a k o  
rozwiązanie należy przesłać na 
kartce pocztowej z naklejonym 
kuponem na adres redakcji do końca 
grudnia 2007. Do rozlosowania 5 
kalendarzy na 2008 rok.

Za prawidłowe rozwiązanie 
krzyżówki z nr 10/2007 nagrody 
wylosowali:

Krystyna Krogulec - Rusinowo
Marzena Urbańska - Pałówko
Anna Wódczak - Postomino

Gratulujemy. 
Nagrody do odebrania w Urzędzie 
Gminy w pokoju nr 25. 

W p ł y n ę ł o  1 8  d o b r y c h  
rozwiązań, a hasło brzmiało: "Łzy 
kobiece to rosa codzienna".
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